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De Commissie voor Brussel en de Vlaamse Rand besprak het ontwerp van 

decreet houdende de algemene uitgavenbegroting van de Vlaamse Gemeenschap 

voor het begrotingsjaar 2018 op 8 en 22 november 2017. Op 8 november 2017 

kwam Brussel aan bod (bevoegdheid van Sven Gatz, Vlaams minister van 

Cultuur, Media, Jeugd en Brussel). Verslaggever was Joris Poschet. Op 22 

november 2017 kwam Vlaamse Rand aan bod (bevoegdheid van Ben Weyts, 

Vlaams minister van Mobiliteit, Openbare Werken, Vlaamse Rand, Toerisme en 

Dierenwelzijn). Verslaggever was Lieve Maes.  

 

De algemene uitgavenbegroting 2018 werd samen besproken met de beleidsbrie-

ven: beleidsbrief Brussel 2017-2018 (Parl.St. Vl.Parl. 2017-18, nr. 1343/1) en 

beleidsbrief Vlaamse Rand 2017-2018 (Parl.St. Vl.Parl. 2017-18, nr. 1351/1). 

 

De bijlagen bij dit verslag vindt u op de dossierpagina van dit document op 

www.vlaamsparlement.be. 

I. BRUSSEL 

1. Toelichting door Sven Gatz, Vlaams minister van Cultuur, Media, 

Jeugd en Brussel 

1.1. Algemene uitgavenbegroting 2018 

De begroting 2018 gaat verder op het elan van 2017. In 2017 werd de begroting 

van het Vlaams Brusselfonds met 2 miljoen euro recurrent verhoogd en in de 

administratieve begroting werd er 1 miljoen euro aan investeringskredieten 

vrijgemaakt. Daarbovenop kwam er voor Brussel 1 miljoen euro vrij aan 

kredieten uit de buffer van de Vlaamse begroting van 135 miljoen euro. Voor 

meer informatie hierover verwijst de minister naar de toelichting in de 

begrotingsbijlage bij de septemberverklaring. 

 

Hiervan is 500.000 euro op het Vlaams Brusselfonds gereserveerd voor Mediahub 

en 500.000 euro wordt toegevoegd aan de ‘reguliere’ begroting. Het grootste 

deel van deze middelen (359.000 euro) wordt toegevoegd aan het budget in het 

kader van de subsidiegids ‘Projecten voor Brussel’, een deel wordt toegevoegd 

aan het budget voor het Huis van het Nederlands (86.000 euro) voor de promotie 

van het Nederlands en een deel wordt toegevoegd aan de subsidie voor Muntpunt 

(55.000 euro). De nodige voorbereidingen worden genomen om deze middelen 

nog dit jaar effectief toe te kennen. 

 

De minister meent dus gerust te kunnen zeggen dat hij de Brusselbegroting terug 

slagkracht heeft gegeven.  

 

Los van het bovenstaande, namelijk dat de budgettaire groei van 2017 ook in 

2018 wordt doorgetrokken, stijgt het budget nominaal met 593.000 euro aan 

betaalkredieten. Die stijging is volledig voor rekening van het Brusselfonds.  

 

De minister continueert de reeds opgestarte nominata financieringen (zoals 

Kuumba, Brukselbinnenstebuiten, Vlaamse-Brusselse Media, Brik, Brede School,  

Studio Globo enzovoort). De prioriteiten voor 2018 liggen voor het Vlaams 

Brusselfonds op het vlak van Welzijn en Gezondheid, het deeltijds kunstonderwijs 

én additionele uitgaven voor de eigen bevoegdheden Cultuur, Jeugd en Media. In 

2018 wordt extra ingezet op de promotie van het Nederlands in samenwerking 

met het Huis van het Nederlands. 

 

Hierover meer in de beleidsbrief Brussel 2017-2018 (1343/1) en de toelichting 

per programma bij de begroting (Parl.St. Vl.Parl. 2017-18, nr. 13/2-P). 

https://www.vlaamsparlement.be/link?id=8666
http://www.vlaamsparlement.be/
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Verder vermeldt de minister dat er in de uitvoering van de Brusselbegroting geen 

bepalingen zijn opgenomen in het ontwerp van programmadecreet. De 

artikelstructuur van de budgetten is lichtjes gewijzigd doordat de begroting van 

de Kanselarij is opgenomen in de voorbereidingen voor het opmaken van een 

prestatiebegroting. Hiervoor verwijst de minister naar p. 97 van de algemene 

toelichting van de begroting (Parl.St. Vl.Parl. 2017-18, nr. 13/1). 

1.2. Beleidsbrief Brussel 2017-2018 

De prioriteiten in de Brusselbeleid voor 2018 zijn: het Brusseldecreet, het Vlaams 

Brusselfonds, Mediahub Brussel, een campagne voor en een rondetafel van het 

Nederlands, en het Burgerkabinet.  

 

 Brusseldecreet 

 

Binnen de Gemengde Ambtelijke Commissie Brussel (GACB) zoeken de Vlaamse 

Gemeenschap en de Vlaamse Gemeenschapscommissie (VGC) naar juiste 

evenwichten om de verzuchtingen van beide te verzoenen. Twee jaar geleden 

vroeg de VGC om ook de sectordecreten, waarvan de Vlaamse Gemeenschap de 

middelen nu nog geoormerkt aan de VGC en de Brusselse lokale besturen 

doorstort, mee in het globale beleid te kunnen opnemen en de middelen aan de 

dotatie aan de VGC toe te voegen. 

 

Daartoe wordt momenteel gewerkt aan afspraken met de VGC over de algemene 

strategische doelstellingen per (sub)beleidsdomein (per sector: bibliotheken, 

jeugd, cultuurcentra enzovoort). De samenwerking daarover op politiek en 

administratief niveau is niet gemakkelijk maar verloopt nu voorspoedig. Voor de 

minister is het model van de verdeling van de middelen van het Stedenfonds het 

ijkpunt. Het Stedenfonds legt een aantal strategische doelstellingen op aan de 

VGC maar geeft daarbinnen een behoorlijke autonomie om haar middelen aan te 

wenden. Er is discussie in hoeverre de relatie van de Vlaamse Gemeenschap met 

de VGC gelijk kan zijn aan die met de Vlaamse gemeenten. De beleids- en 

beheerscyclus (BBC) zoals voor de gemeenten in Vlaanderen wordt in de huidige 

fase van het proces voor de VGC maximaal meegenomen, zegt de minister. Als 

alle partijen daarin meegaan kan op de dotatie aan de VGC, zoals op de dotatie 

van het Gemeentefonds, een vaste indexering van toepassing zijn. Bij het hele 

proces mag men natuurlijk de gevolgen voor de lokale besturen niet vergeten.  

 

De minister gaat ervan uit dat men nu in een normale gesprekslogica zit. De 

administraties zullen aan het politieke niveau voorstellen formuleren. Aangezien 

het een hele cyclus omvat en er mogelijks een aantal begrotingstechnische 

hervormingen aan gekoppeld worden, zal de start daarvan pas voor de volgende 

zittingsperiode zijn. 

 

 Vlaams Brusselfonds 

 

Vanuit deze commissie zijn vragen gekomen om de investeringsmiddelen vanuit 

het Vlaams Brusselfonds zo evenwichtig mogelijk te verdelen. Een deel ervan 

gaat naar Cultuur, Jeugd en Media, een ander naar Welzijn en Gezondheid en een 

derde deel naar deeltijds kunstonderwijs. Voor Cultuur, Jeugd en Media en 

Welzijn en Gezondheid zit men op schema.  

 

Voor dko is er nog marge om tot concrete projecten te komen. Potentiële 

dossiers worden onderzocht. Er zijn gesprekken met de muziekacademie van 

Etterbeek, de muziekacademie van Anderlecht (met mogelijk bijkomende 

investering in Molenbeek) en de muziekacademie van Sint-Agatha-Berchem. 

Behalve in Etterbeek gaat het om lokale partners en zijn er nog geen bouwrijpe 

dossiers. De Vlaamse Gemeenschap hoopt daar een duwtje in de rug te kunnen 
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geven. De minister had voor dko liever verder gestaan. De noden zijn er, maar 

zelfs voor scholen waar men ervaring heeft om bouwdossiers in te dienen, is het 

voor lokale initiatiefnemers (in casu muziekacademies) een zware administratieve 

last om tot rijpe dossiers te komen. De Vlaamse Gemeenschap wil hen daarbij 

helpen door de aanstelling van een opdrachthouder. 

 

In de sector Welzijn en Gezondheid loopt het gemakkelijker, met de hefboomfi-

nanciering op basis van het masterplan Woonzorg. De initiatiefnemers in die 

sector hebben meer expertise voor het indienen van dergelijke dossiers. Een 

project wordt in 2017 uitgevoerd, vijf projecten in 2018. Daarbij gaat het om een 

kleinere bijdrage van de Vlaamse Gemeenschap binnen een gemengde 

financiering met partners als de VGC, het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest, of 

een gemeente, meestal in het kader van een lokaal dienstencentrum (LDC).  

 

Het project binnen het masterplan Woonzorg voor 2017 is het LDC De Harmonie 

aan de Antwerpsesteenweg – Noordwijk. Voor 2018 zijn gepland: het LDC 

Cosmos in Anderlecht, het LDC Forum, vzw Baita en andere in 1000 Brussel, vzw 

Zonnelied en LDC ‘t Begin in de Begijnenpassage in Molenbeek, en De Overmolen 

en Minor-Ndako (en andere) in 1000 Brussel. De Vlaamse Gemeenschap probeert 

zijn partnerrol waar te maken in kleinere of middelgrote projecten waar men met 

andere partners hopelijk het verschil kan maken voor een kwalitatief beter 

welzijns- of gezondheidsbeleid. 

 

Voor kinderopvang heeft de Vlaamse Gemeenschap samen met de VGC in 2017 

een eerste fase van het kinderdagverblijf Theodoortje in Jette kunnen realiseren.  

 

Tot slot komt de minister bij de eigen bevoegdheden Cultuur, Jeugd en Media. 

Vooreerst worden in 2018 een aantal organisaties verder ondersteund die uit de 

financiering via het Kunstendecreet vielen. De belangrijkste daarvan is de 

Vaartkapoen. In 2017 is eindelijk een belangrijke investering voor Zinnema 

uitgevoerd kunnen worden. De minister wil de samenhang met Brusselse dossiers 

in het FoCI garanderen. De middelen van het FoCI zijn er voor alle culturele 

initiatieven in de Vlaamse Gemeenschap, dus ook voor die in Brussel. Hij verwijst 

naar de andere Brusselse investeringsdossiers via FoCI in 2017 en 2018: 

architectuurstudie voor Kaaitheater, tweede fase Rosas, theatertrekken AB, 

kunstenwerkplaats voor GC Elzenhof, flexitribune voor de Beursschouwburg 

enzovoort.  

 

Derde grote onderdeel van investeringen via het Vlaams Brusselfonds betreft de 

Mediahub. De studie van SMIT (Center for Studies on Media Innovation and 

Technology) geeft aan dat Brussel een belangrijke mediastad is, niet enkel in 

België maar ook internationaal te vergelijken met Amsterdam of Kopenhagen. De 

studie wijst op het sociaal-economische belang van de mediasector voor Brussel. 

Bijna 50% van de traditionele mediabedrijven én de jonge ondernemingen in 

België hebben hun vestigingsplaats in Brussel en de Rand (Groot Antwerpen 10% 

en Mechelen 5%). Vanuit macro-economisch opzicht kent de sector een 

bovengemiddelde groei met 2,5%. Naast een dienstenstad en een Europese 

beslissingscentrum is Brussel ook een creatieve stad waarin het zinvol investeren 

is. 

 

Het is de bedoeling een samenwerking te realiseren tussen de academische 

wereld, de overheid en het bedrijfsleven. Er zou een platform opgericht worden 

om informatie uit te wisselen, en om te bekijken in welke mate de universiteit via 

opleidingen (postgraduaat) en fundamenteel onderzoek (doctoraten) de sector 

kan ondersteunen en maatwerk kan leveren. Daarnaast zou bijzondere aandacht 

gaan naar starters. In Brussel zijn de grootste mediaspelers de VRT, daarna 

RTBF, RTL België en Google België. De cluster van alle startups samen in media 

geeft echter een even grote kritische massa als de VRT.  
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De minister heeft daarvoor eenmalig middelen (500.000 euro) vrijgemaakt uit 

het begrotingsoverschot 2017 die over drie jaar gespreid worden. De totale 

budgetopbouw voor Mediahub Brussels naar inkomsten 2017–2020 ziet er als 

volgt uit: 

 universitaire bijdrage: 945.000 euro; 

 industriebijdrage voor onderzoek en ontwikkeling: 648.000 euro; 

 bijdrages associaties en organisaties: 590.000 euro; 

 Vlaams Brusselfonds: 500.000 euro. 

 

Dit platform staat open voor allen die eraan willen meewerken en erin willen 

investeren, ook kleinere bedragen. Er moet een stuurgroep opgericht worden, en 

een soort adviesraad, en doelstellingen moeten worden vooropgesteld. De 

overheid werkt veeleer faciliterend. 

 

 Een rondetafel van het Nederlands 

 

De rondetafel van het Nederlands is een voorstel van het Huis van het 

Nederlands. De kwaliteit en de positie van het Nederlands wordt onder de loep 

genomen vanuit een dubbele doelstelling: het Nederlands versterken in een sterk 

veranderde Brusselse context en Brusselaars extra kansen geven (zoals 

bijvoorbeeld de campagne van Actiris met Vincent Kompany). Het wordt een 

traject van meerdere maanden, met een brede participatie, ruimer dan 

Nederlandstalige organisaties of personen die van huis uit het Nederlands 

machtig zijn. Een en ander wordt concreet in het voorjaar van 2018.  

 

 Taalwetwijzer 

 

Na een periode van wat onstabiele dienstverlening is de dienst in 2017 

geïntegreerd in de afdeling Beleidscoördinatie en Kenniscentrum ABB. Er werd 

ook een nieuwe juriste (1 vte) aangeworven. Nu kan de dienst meer bekend 

gemaakt worden. De samenwerking met gespecialiseerde partners in de welzijns- 

en gezondheidssector loopt. In 2018 wordt ook een bredere campagne op het 

getouw gezet ten aanzien van lokale besturen en burgers. 

 

 Burgerkabinet 

 

Hiervoor verwijst de minister naar de vraag om uitleg van Joris Poschet dit 

onderwerp (Hand. Vl.Parl. 2017-18, nr. C52). 

 

Tot slot verwijst de minister met trots naar de grafiek (bijlage 1 bij dit verslag) 

over de evolutie van het budget Brusselse Aangelegenheden. 

2. Bespreking 

2.1. Uiteenzetting door Karl Vanlouwe 

De grafiek die de minister liet zien bewijst volgend Karl Vanlouwe dat er bespaard 

werd in de periode dat dit noodzakelijk was, namelijk in 2015 en 2016. Nadien 

nemen de middelen terug toe. Deze regering blijft meer dan ooit investeren in 

Brussel. De minister spreekt terecht van bijkomende slagkracht. De initiatieven in 

Brussel waarvoor de Vlaamse overheid zich inzet hebben volgens spreker geen 

last ondervonden van de toch noodzakelijke besparingen.  

 

Cijfers over de Brusselnorm in 2016 zijn nog niet beschikbaar. De GACB werkt 

daar momenteel aan. Het eerste rapport van de GACB gaat tot en met 2015. Het 

lid was verwonderd over het antwoord van de minister destijds dat de gegevens 

voor 2016 niet berekend konden worden. Hij zal daarover een schriftelijke vraag 

stellen. 
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Sinds 2012 steeg het totaal aantal middelen voor Brussel. Er kwamen meer 

scholen, meer crèches, meer inburgeringstrajecten en een groter cultuuraanbod. 

De Vlaamse Regering heeft Brussel duidelijk niet in de steek gelaten. Net door de 

besparingen in een bepaalde periode kan er nu terug meer geïnvesteerd worden 

in het Vlaams Brusselfonds. 

 

De N-VA-fractie is voorstander van een evenwichtig en efficiënt Brusseldecreet, 

waarbij de VGC minder planlast opgelegd krijgt, zoals de verschillende lokale 

besturen in de rest van Vlaanderen. Positief is dat de VGC ook minder adviezen, 

rapporten en dergelijke moet voorleggen. Anderzijds mag het decreet geen 

vrijgeleide geven aan de VGC om beleid te voeren dat losstaat van de Vlaamse 

Gemeenschap. Dat is het verhaal van de oormerking waarover de minister het 

reeds had. De VGC is en blijft een onderdeel van de Vlaamse Gemeenschap, het 

plaatsvervangend lokaal bestuur omdat de gemeenten in het Brusselse 

Hoofdstedelijke Gewest het af en toe laten afweten. Zo verzuimen gemeenten 

initiatieven te nemen inzake ontwikkelingssamenwerking, een item dat collega 

Poschet ongetwijfeld zal aanhalen. Er is plaats voor minder administratieve lasten 

en een stabieler werkkader, bijvoorbeeld een vastgelegde dotatie, op voorwaarde 

dat de VGC stappen wil zetten in de richting van beter bestuur, de beleids- en 

beheerscyclus. Voor de N-VA dus geen blanco cheque voor de VGC. Het moet 

duidelijk zijn dat de Vlaamse Gemeenschap investeert in Brussel en dat mag ook 

door de Nederlandstalige Brusselaars, Brusselse Vlamingen, anderstalige 

nieuwkomers geweten zijn. De Vlaamse Gemeenschap moet als toezichthouden-

de overheid voldoende controle behouden.  

 

Gelukkig weet ieder weldenkend mens nu dat het Nederlands de katalysator is 

voor sociale mobiliteit. Slechts 8% van de werkzoekende Brusselse jongeren is 

het Nederlands machtig. Als ze Nederlands zouden kennen zou de werkloos-

heidsgraad bij de jongeren allicht aanzienlijk lager zijn. De afspraken met Actiris 

en de actie van Actiris met Vincent Kompany voor taalpromotie zijn toe te 

juichen. De Vlaamse Gemeenschap blijft daarop inzetten door meer scholen, 

gratis lessen Nederlands en het Huis van het Nederlands in Brussel. Vanzelfspre-

kend draagt de Franse Gemeenschap een verpletterende verantwoordelijkheid. 

Hun onderwijs is verantwoordelijk voor de gebrekkige kennis van het Nederlands. 

De minister zou hier als bruggenbouwer kunnen op wijzen, vindt het lid.  

 

Sommigen beschouwen Brussel niet als een doorleefde tweetalige stad. De 

laatdunkendheid over het Nederlands blijft bij sommigen bestaan. Els Ampe, 

schepen van de stad Brussel en fractievoorzitter van Open Vld in het Brussels 

Parlement, geeft toe dat men van ver komt maar dat er bij alle leden van het 

College “een wil bestaat om het Nederlands naar waarde te schatten”. Het 

Nederlands spreken zou nog beter zijn, maar het naar waarde schatten is al een 

kentering, vindt Karl Vanlouwe. 

 

Spreker gaat akkoord dat alle actoren het culturele aanbod in Brussel meertalig 

promoten (strategische doelstelling meertalige promotie van het culturele 

aanbod). Dat moet echter ook gelden voor alle besturen. De achterkant van het 

magazine BRUZZ promoot het culturele aanbod meertalig, maar het lid ziet dit 

niet langs Franstalige kant gebeuren. De minister zou dit als bruggenbouwer ook 

eens te berde kunnen brengen. 

 

De tweetaligheid op zich blijft een oud zeer. De stad Brussel heeft onlangs beslist 

om een taaladviseur aan te werven. Het is lachwekkend dat de hoofdstad van 

Europa brochures uitbrengt waarin kanjers van taalfouten staan. Het lid vraagt 

duidelijke afspraken met andere overheden om een inspanning te doen voor een 

doorleefde tweetaligheid in Brussel.  
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Voor de zichtbaarheid van de Vlaamse Gemeenschap werd twee jaar geleden een 

afsprakennota opgesteld met de VGC. Dit is in het straatbeeld op te merken bij 

scholen, culturele en welzijnsinstellingen. Toch verloopt de uitrol te traag. Een 

kleine helft van de 580 organisaties zou nog geen N-logo hebben. Sommige 

kwatongen beweren dat niet alle organisaties mee willen in dit verhaal. Het lid 

staat erop dat dit vlug in orde komt. Misschien moet er een duidelijker signaal 

gegeven worden dan brieven schrijven. Organisaties krijgen geld, ze mogen dan 

niet talmen om mee te werken aan de zichtbaarheid van de Vlaamse Gemeen-

schap. Hij denkt daarbij niet enkel aan het N-logo maar ook aan het logo van de 

Vlaamse Gemeenschap. Het betreft een dubbele afspraak. 

 

De minister laat uitschijnen dat de samenwerking met andere Brusselse 

overheden vlot verloopt. Er zijn echter ook moeilijke punten. Karl Vanlouwe 

denkt aan de onredelijk strenge Brusselse geluidsnormen die het luchthavendos-

sier blokkeren. Samenwerking is hier ver zoek. Positief is wel dat er voor de 

verplichte inburgering een ordonnantie uitgevaardigd is. Ook de GGC is ervan 

overtuigd dat verplichte inburgering een goede zaak is. De Vlaamse Gemeen-

schap biedt sinds 2004 vrijwillige trajecten aan in Brussel. Vzw BON doet 

fantastisch werk. Het lid hoopt dat de Franse Gemeenschap volledig gebruik-

maakt van de Vlaamse expertise, ze moet het warm water niet opnieuw 

uitvinden. Kan de minister een stand van zaken geven over het samenwerkings-

akkoord dat in onderhandeling is?  

 

Karl Vanlouwe heeft reeds herhaaldelijk gevraagd aan de minister dat hij 

aanwezig zou zijn op de vergaderingen van het GGC-College. De minister heeft 

slechts een raadgevende stem maar hij zit aan het stuur. Hij kan er bijvoorbeeld 

de expertise van Vlaanderen op het vlak van inburgering benadrukken. De 

minister kan er ook de VSB uitleggen, de gevolgen ervan voor Brussel en hoe het 

al of niet compatibel is met hetgeen in Brussel in voorbereiding is. Iriscare is er 

nu, maar er blijft veel onduidelijkheid waardoor de Vlaamse Gemeenschap 

geremd wordt met de VSB in Brussel. Het lid suggereert om in deze commissie 

een grondig debat te voeren met minister Sven Gatz en zijn collega Jo 

Vandeurzen, Vlaams minister voor Welzijn, Gezondheid en Gezin.  

 

Het Vlaams Brusselfonds krijgt extra middelen. Karl Vanlouwe had graag meer 

verduidelijking gekregen over de plannen om een deel van de Citroënsite te 

kopen voor het Kaaitheater (Parl.St. Vl.Parl. 2017-18, nr. 1343/1, p. 20). Gaat 

het om uitbreiding van het Kaaitheater? Dat moet losstaan van het museum. Dat 

laatste project blinkt uit in gebrek aan transparantie. Hij veronderstelt dat beide 

projecten gescheiden zijn. 

 

Kan de minister de studie van SMIT over de Mediahub in de commissie 

toelichten? Dit kan best in overleg met de commissie voor Media. De commerci-

ele zenders zijn veeleer in de Rand gelokaliseerd.  

 

De 11-juliviering kan opnieuw positief geëvalueerd worden. Het lid blijft wel 

pleiten voor een publieke volksreceptie, zoals in Gent en Antwerpen met 

nieuwjaar. Een dergelijk initiatief zou de Vlaamse feestdag openstellen voor een 

breder publiek.  

 

Het lid blijft er bij dat minister Gatz bij zijn Brusselse collega’s kan aandringen op 

de naleving van de taalwetgeving die al vijftig jaar oud is. De minister pleit voor 

betere samenwerking met andere Brusselse overheden; in dat overleg moet de 

minister blijven hameren op de naleving van de taalwetgeving. Het lid is 

verheugd dat het Steunpunt Taalwetwijzer opnieuw bemand is. Hij hoopt op een 

meer proactieve Taalwetwijzer. Tevens zou coördinatie tussen de Taalwetwijzer, 

de Vaste Commissie voor Taaltoezicht en de verschillende meldpunten wenselijk 
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zijn, alsook communicatie over het jaarlijkse rapport van de vicegouverneur van 

Brussel. 

 

De ronde tafel van het Nederlands is een zeer goed initiatief. Meer aandacht voor 

het Nederlands in Brussel en nadenken over de positie van het Nederlands met 

een brede groep van belangstellenden, Nederlandstaligen, Franstaligen en 

anderstaligen, kan geen kwaad. De Franse Gemeenschap mag hierbij betrokken 

worden, meent het lid. Misschien kunnen er aanbevelingen geformuleerd worden 

over doorleefde tweetaligheid en de naleving van de taalwet. 

2.2. Uiteenzetting door Lionel Bajart 

Deze beleidsbrief toont aan dat Sven Gatz zijn verplichtingen ten aanzien van de 

hoofdstad niet licht opneemt, aldus Lionel Bajart. Collega Karl Vanlouwe spreekt 

over ‘de Vlaamse Regering’. Uiteraard gaat het om de regering, maar een iemand 

verduidelijkt de Brusselse uitdagingen en zet de ploeg aan tot bewegen. Dat is de 

verdienste van minister Sven Gatz. Uiteraard is er nog werk op de plank, maar 

dat geldt tijdens de laatste jaren van de zittingsperiode voor alle beleidsdomei-

nen. De Open Vld-fractie is toch verheugd dat zo goed als alle werven voor 

Brussel gestart zijn.  

 

Wat betreft de rechtstreekse, verticale bevoegdheden in Brussel steunt het lid de 

gevolgde lijn. Hij vindt het belangrijk dat het beleid van een Brusselminister zich 

grosso modo richt op twee pijlers. Vooreerst de promotie van Brussel in 

Vlaanderen en het zorgen voor mogelijkheden voor de Nederlandstalige 

Brusselaar, respect voor het Nederlands. Het imago van Brussel kreeg door de 

jaren stevige klappen door terreurdreiging, aanslagen en incidenten, en ook 

politieke stemmingmakerij. Men kan niet verwachten dat een stad met zoveel 

nationaliteiten, culturen en talen geen problemen kent. Maar door te focussen op 

het negatieve, laten we toe dat de negatieve vooroordelen bewaarheid worden. 

Het beleid van minister Gatz gaat hier terecht tegen in. Hij probeert via 

verschillende kanalen de band tussen Vlaanderen en Brussel te versterken om zo 

Brussel te laten ervaren als bruisende, diverse en perfect leefbare stad. Via de 

Brusselpromotie en het bieden van opportuniteiten aan Nederlandstalige 

Brusselaars en andere geïnteresseerden via de diverse nominata en gesubsidi-

eerde projecten zorgt de Vlaamse Gemeenschap ervoor dat Brussel in positieve 

zin vooruitgaat.  

 

De 'andere geïnteresseerden' waar Lionel Bajart net naar verwees, zijn uiteraard 

niet enkel nieuwkomers uit andere landen en expats, maar ook Brusselaars die 

zich tot nog toe vooral in het Frans of andere talen uitdrukken. Hiermee komt hij 

bij de tweede pijler die het Brusselbeleid moet ondersteunen. De Vlaamse 

overheid doet er goed aan om het Nederlands vol zelfvertrouwen uit te dragen 

via de kanalen die ze in Brussel tot haar beschikking heeft. De gestegen interesse 

in NT2-cursussen is een bewijs dat het Nederlands als emancipator aan kracht 

wint in de hoofden van talrijke mensen. Ook de campagne van Actiris met 

Vincent Kompany zal ongetwijfeld een positief effect hebben. Dergelijke 

campagnes en de mond-tot-mondreclame die de sterke NT2-opleidingen alsmaar 

populairder maken, zijn complementair, en zelfs nog belangrijker om Vlaanderen 

een imago van zelfvertrouwen te geven dan een poging om de Vlaamse overheid 

in het straatbeeld te vertegenwoordigen via bordjes met een N-logo erop. 

 

Op vlak van de horizontale bevoegdheden is de slagkracht van de minister 

weliswaar wat beperkter, maar de Open Vld-fractie is ervan overtuigd dat 

minister Gatz een goede verbindende rol speelt om de Vlaamse ministersploeg 

haar plichten in Brussel te laten nakomen. Zijn bruggenbouwende rol komt ook 

tot uiting in de gezamenlijke visie die er ontwikkeld wordt op het vlak van 

cultuurcommunicatie. De culturele troeven in Brussel zijn divers en op cultuur 
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staat vaak geen taal. Een kunstwerk in het MIMA spreekt visueel tot mensen, 

theatervoorstellingen in de KVS zijn boventiteld of smeden een stuk uit diverse 

talen, de architecturale pracht valt ook te genieten voor mensen die het 

Nederlands of het Frans niet machtig zijn. Cultuurliefhebbers aantrekken doet 

men niet door soloslim te spelen in de voertaal van deze of gene overheid. 

Samen sterk, is hier het devies. Ook de inspanningen inzake een Brusselkabinet 

dat taalgrenzen overstijgt, zijn een signaal dat de wil er is om van Brussel een 

succesverhaal te maken over de taalgrenzen heen. 

 

Wat betreft het overstijgen van de grenzen, is in de beleidsbrief Brussel 2017-

2018 de wil te vinden om de band tussen Brussel en haar Vlaamse Rand aan te 

halen. Brussel en de Vlaamse Rand zijn, de geografische grenzen buiten 

beschouwing gelaten, inderdaad geen afgescheiden gebieden. Grootstedelijke 

tendensen stoppen niet bij geografische grenzen, en een stiefmoederlijke 

behandeling vanuit de Vlaamse Rand van deze Brusselse tendensen zal ons niet 

ver brengen. Daarom is het jammer dat de wil om de Vlaamse Rand en Brussel 

beter te linken enkel terug te vinden is bij minister Sven Gatz, en veel minder bij 

minister Ben Weyts. Soms lijkt het alsof minister Weyts vanuit zijn bevoegdheid 

Toerisme wél de kracht van Brussel begrijpt maar daar binnen zijn andere 

bevoegdheid inzake de Vlaamse Rand niets mee wil doen. Men moet op dat vlak 

opletten dat de op termijn heraangelegde ring rond Brussel geen muur rond de 

hoofdstad vormt, waardoor de natuurlijke band tussen Brussel en Vlaamse Rand 

gebroken wordt. Nog altijd is het zo dat, bij gedeelde haltes van De Lijn en de 

MIVB, enkel aankondigingen van de MIVB gegeven kunnen worden. Nochtans is 

de gebrekkige mobiliteit tussen Brussel en de Vlaamse Rand een belangrijke 

factor voor de arbeidsmobiliteit tussen beide gewesten. Daarom vraagt spreker 

minister Gatz om minister Weyts steeds te betrekken in de besprekingen. 

 

Betreffende het eerder aangehaalde N-logo wil Lionel Bajart polsen naar de 

kostprijs van de aanbesteding aan de firma die de uitrol van het N-logo moet 

versnellen. In november valt hierover de beslissing. Is het nodig om hiervoor een 

externe firma in de arm te nemen, en op welk vlak precies? 

2.3. Uiteenzetting door Elke Van den Brandt 

Elke Van den Brandt deelt de visie van de beleidsbrief en de passie voor Brussel. 

Ze stelt wel vast dat de minister niet over de middelen en de slagkracht beschikt 

om het waar te maken. De minister wil doorgedreven en doelgericht investeren. 

Hij wil prioritair werk maken van cultuur, jeugd, media, deeltijds kunstonderwijs, 

welzijns- en gezondheidszorg. De besparingen voor het Vlaams Brusselfonds zijn 

wel teruggedraaid, maar met die middelen zal de minister keuzes moeten maken 

en druppelsgewijs te werk gaan in verhouding tot hetgeen reëel nodig is. Het lid 

zal de begroting dan ook niet goedkeuren. Veel terechte voorstellen en visies 

zullen geen realiteit worden. 

 

Met de middelen van het Vlaams Brusselfonds kan het beleid geen verschil 

maken op alle genoemde domeinen. De minister moet focussen. De 150.000 euro 

per woonzorgproject voor lokale dienstencentra maken volgens spreekster wel 

een verschil. Beter op één project inzetten dan overal tegelijk, maar het is spijtig 

dat er geen middelen zijn om dat voor het geheel te verwezenlijken. Onderwijs 

valt buiten de prioritaire investeringen van het Brusselfonds omdat het volgens 

de minister een eigen investeringslogica heeft die niet bij te benen is. Volgens 

Elke Van den Brandt geldt dat evenzeer voor Welzijn; de achterstand daar is ook 

gigantisch.  

 

Het Brusselfonds kan nooit de nodige impact hebben. Waarom worden die 

middelen niet gebundeld met de middelen voor de VGC zodat de VGC een 

coherent en slagkrachtig beleid kan voeren? Sommige collega’s hebben weinig 
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vertrouwen in de VGC. Spreekster is het zelf ook niet altijd eens met de politieke 

keuzes maar heeft vertrouwen in het instituut. Beter één organisatie de 

verantwoordelijkheid geven om beleid te voeren dan twee naast elkaar die een 

soort terreingevecht uitvoeren. Het is voor spreekster logisch dat het Vlaams 

Brusselfonds meegenomen wordt in het Brusseldecreet. 

 

Dat brengt Elke Van den Brandt bij het Brusseldecreet dat ze een interessante 

oefening noemt. De minister zoekt politieke consensus daarrond. Spreekster 

hoopt dat die consensus breder gezocht wordt dan binnen de Vlaamse Regering, 

maar ook onder alle partijen. Het moet de tand des tijds kunnen doorstaan. Het 

mag niet opnieuw in vraag gesteld worden zodra er een nieuwe politieke 

meerderheid is. Groen is bereid vanuit de oppositie daaraan constructief mee te 

werken, maar vraagt vanaf het begin mee betrokken te worden.  

 

Vermits de eigen slagkracht van de minister vrij beperkt is, zal het er op 

aankomen te wegen op het beleid van zijn collega’s, zodat ze de voor Brussel 

nodige investeringen doen. Er is gigantisch veel werk aan de winkel. Sommigen 

wijzen op het ongeziene groeiscenario voor scholen, crèches enzovoort in 

Brussel. Er zijn echter ook nog nooit zoveel kinderen geweest. De uitdagingen 

zijn nog nooit zo groot geweest en halen de investeringen in. Mensen verhuizen 

uit Brussel omdat ze niet de gewenste toekomst aan hun kind kunnen bieden. 

Het lid betreurt dat daarvoor nog steeds geen masterplan op tafel ligt. Het feit 

dat de schoolvakanties in het Nederlandstalige en Franstalige onderwijs in 

Brussel dit jaar niet samenvallen, baart het lid al zorgen. Als er niet samenge-

werkt wordt kan men het plaatsgebrek in de scholen niet aanpakken. Minister 

Hilde Crevits weet niet af van het bestaan van de Task Force Onderwijs Brussel 

tijdens de vorige zittingsperiode. Het lid heeft het gevoel dat iedereen de 

uitdagingen vanuit zijn hokje aanpakt. Op die manier zal men nooit de 

noodzakelijke slagkracht tentoon kunnen spreiden. 

 

Vlaams minister voor Welzijn, Jo Vandeurzen, is op tal van terreinen fundamen-

tele hervormingen aan het doorvoeren. Van een aanbodgestuurde aanpak is men 

aan het evolueren naar een vraaggestuurde aanpak. Die aanpak is in Wallonië 

helemaal niet verworven: daar subsidieert de overheid voorzieningen. Principieel 

steunt Groen de visie om middelen en verantwoordelijkheid meer aan personen 

toe te kennen. In Brussel zijn die twee visies echter niet zomaar met elkaar te 

verzoenen. Bij ieder ontwerp van decreet komen opmerkingen van de Raad van 

State, van de oppositie of de meerderheid, maar er volgt geen visie over hoe die 

decreten in Brussel waargemaakt kunnen worden. Het ontwerp van decreet VSB 

bundelt THAB (enkel in Vlaanderen) en zorgverzekering (in Vlaanderen en 

Brussel). Op de vraag hoe dit decreet in Brussel zal worden toegepast, komt 

geen antwoord. Het lid maakt zich daar zorgen over. Een ander dossier is de 

hervorming van het beleid ten aanzien van personen met een handicap. 

Nederlandstalige personen met een handicap in Brussel met een ticket van het 

VAPH die in een bicommunautaire voorziening zitten, vallen er tussenuit. Er is 

niet geweten wat met hun zorg zal gebeuren. Hetzelfde met de eerstelijnszones 

gezondheidszorg: het model is niet zomaar toepasbaar in Brussel. Al deze 

hervormingen zijn op zich goed maar zijn niet zomaar toepasbaar in Brussel als 

er geen fundamenteel overleg komt. Het lid vreest dat Brussel niet de zorg zal 

krijgen die in Vlaanderen wordt uitgebouwd. Het dreigt het kind van de rekening 

te worden van twee botsende visies. Het lid hoopt dus zo snel mogelijk op ernstig 

overleg en vraagt de minister de leiding daarin te nemen. 

 

Het deel in de beleidsbrief over taal is boeiend; meertaligheid is een realiteit met 

voor- en nadelen. Een grondig debat daarover is positief. Een leerkracht die 

geconfronteerd wordt met 80% leerlingen die als thuistaal niet het Nederlands 

heeft, heeft andere ondersteuning nodig dan een leerkracht in het Gentse met 

30% leerlingen thuistaal niet-Nederlands. Verpleegkundigen aan huis in het 
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veeltalige Brussel hebben andere insteken nodig dan elders in Vlaanderen. De 

ondersteuning van leerkrachten, zorg- en hulpverleners, en al wie met 

anderstaligen in contact komt, kan anders en sterker, vindt Elke Van den Brandt. 

Het beleid moet daarbij durven afwijken van vaste routines. Men moet durven 

toestaan dat een school in Brussel anders werkt met zijn leerlingen dan elders in 

Vlaanderen. Het lid pleit daarbij niet om de lat lager te leggen. Methodieken en 

omkadering moeten wel anders kunnen.  

 

Voorts stelt het lid een aantal meer gedetailleerde vragen, vooreerst over de 

projectoproep voor Straatburgerschap. 9 van de 18 ingediende projecten zijn 

goedgekeurd. Over hoeveel budget per organisatie gaat het? Kunnen de 

organisaties die waardevol zijn en uit de boot gevallen zijn op een andere manier 

ondersteund worden?  

 

De beleidsbrief meldt dat de studie voor het masterplan voor het Koninklijk 

Conservatorium tegen het einde van 2018 gestart kan worden. Dit dossier gaat 

tergend traag vooruit. Wanneer zal bij wijze van spreken het openingsconcert 

gegeven worden in het gerenoveerde Koninklijk Conservatorium? Wat is de 

timing voor de reële renovatie?  

 

Zijn de middelen voor de site aan het IJzerplein (zogenaamde Citroënsite) enkel 

bestemd voor het aankopen van ruimte voor het Kaaitheater? Of stapt de 

minister mee in het project van de Brusselse Regering? Over welke ruimte voor 

het Kaaitheater gaat het? Voor welk budget en met welke timing? 

 

Voorts vindt Elke Van den Brandt de tweemaal 120.000 euro voor het Enterfesti-

val niet terug in de begroting. Kan de minister verduidelijken waar ze opgenomen 

zijn? Gaat het om middelen van de VGC? 609.000 euro voor de versterking van 

het OCB zou in 2018 geïntegreerd worden in de algemene dotatie van de VGC. 

Het lid stelt echter vast dat de dotatie enkel een indexverhoging heeft onder-

gaan. Waar is de 609.000 euro terug te vinden? Of gaat het om een besparing 

voor de VGC die deze middelen aan het OCB moet doorstorten? 

 

Vorige jaren waren in de beleidsbrief projecten opgenomen rond positieve 

identiteitsvorming. De gesubsidieerde projecten, waaronder Circus Zonder 

Handen, zijn prachtige initiatieven. Dit jaar is de organisatie enkel terug te 

vinden onder het Vlaams Actieplan Armoedebestrijding. Dat is een andere insteek 

dan positieve identiteitsvorming. Zijn die projecten stopgezet of onder een 

andere begrotingslabel terug te vinden, zoals bijvoorbeeld deradicalisering? Het 

lid hoopt dat de middelen voor die organisaties gecontinueerd worden.  

 

Over het N-logo vindt Elke Van den Brandt dat een kwaliteitslabel op zich goed 

kan zijn voor de burger maar het is op dit moment niet dé grote uitdaging voor 

Brussel. Het zal wel extra geld kosten. Hoeveel middelen worden daarvoor 

vrijgemaakt en op welke termijn? 

2.4. Uiteenzetting door Joris Poschet 

Volgens Joris Poschet ligt de beleidsbrief Brussel 2017-2018 grosso modo in het 

verlengde van het regeerakkoord en de beleidsnota. Hij feliciteert de minister dat 

hij meer middelen heeft kunnen verwerven voor Brussel. 2018 is het laatste 

volledige werkjaar van deze Vlaamse Regering en deze beleidsbrief heeft dan ook 

een bijzonder belang. Voor CD&V draait het Brusselbeleid van de Vlaamse 

Gemeenschap rond één doelstelling: hoe verbeteren we de levenskwaliteit van de 

Brusselaars in het algemeen en de Nederlandstaligen in het bijzonder en dit van 

de wieg tot en met de oude dag? Daarom werkt CD&V al jaren aan goede en 

steeds meer Nederlandstalige kinderopvang, een kwalitatief en aantrekkelijk 

Nederlandstalig onderwijs en steeds meer Nederlandstalige voorzieningen voor 
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ouderen die weinig of meer ondersteuning nodig hebben. Uiteraard kan ook een 

aantrekkelijk Nederlandstalig cultureel en sportief aanbod niet ontbreken. 

 

Als men kijkt naar het terrein, ziet men ook concrete realisaties die het CD&V-

plan voor een betere levenskwaliteit van de Brusselaar in de praktijk brengen. 

Daar springt onderwijs in het oog: er zijn nooit geziene investeringen in het 

Nederlandstalig onderwijs. Sinds de laatste beleidsbrief werd 2,8 miljoen euro 

geïnvesteerd in de herfst van 2016, 5,4 miljoen euro in juli, en in oktober 

laatstleden 25 miljoen euro via een DBFM. En dan lagen de investeringsbedragen 

vóór de toegekende bedragen al hoger dan de hele voorgaande legislatuur. 

 

Tegelijkertijd is er een recordaantal leerlingen in het Nederlandstalig onderwijs: 

rond de 46.000. Samen met het hoger onderwijs en het volwassenenonderwijs 

bereikt het Nederlandstalig onderwijssysteem in Brussel ongeveer 100.000 

mensen. De CD&V-fractie is verheugd dat minister Sven Gatz een deel van het 

Vlaams Brusselfonds inzet op de verdere uitbouw hiervan, met name het deeltijds 

kunstonderwijs, waarbij bestaande omkadering niet alleen wordt behouden maar 

ook versterkt. 

 

Ook inzake kinderopvang maakte het Nederlandstalig aanbod een grote sprong 

voorwaarts met miljoeneninvesteringen en recordaantallen ketjes die een 

kwaliteitsvolle opvang in het Nederlands krijgen. Het doel is nog niet bereikt 

maar het aanbod wordt voortdurend kwalitatief én kwantitatief versterkt. 

 

Een derde punt dat voor CD&V bijzonder belangrijk is, is de uitrol van de Vlaamse 

sociale bescherming in Brussel. De partij heeft altijd hard geknokt voor gelijke 

rechten voor Nederlandstaligen in Vlaanderen en in Brussel. Hij is blij dat er nu 

ook een gerichte communicatiecampagne komt om mensen warm te maken aan 

te sluiten bij de Vlaamse zorgverzekering, die de nucleus wordt van een nieuwe 

en uitgebreide Vlaamse sociale bescherming. 

 

Daarjuist stelde Joris Poschet dat de beleidsbrief 'grosso modo' het regeerak-

koord volgde. Het Brusseldecreet is hierop een uitzondering. Dat hoeft op zich 

geen probleem te zijn, als men hierover tot een goede tekst komt. Wat het lid 

betreft kan de oppositie hierbij betrokken worden.  

 

Belangrijke aandachtspunten daarbij zijn vooreerst de rol van de VCG als partner 

en een coherente houding van de Vlaamse Regering. Als die kiest voor 

vertrouwen in de lokale besturen en autonomie voor de gemeenten, is dezelfde 

benadering van vertrouwen en verantwoordelijkheid ook vanzelfsprekend binnen 

de relatie met de VGC. Hij volgt niet de visie van Karl Vanlouwe die zegt dat 

vertrouwen goed is maar controle nog beter. In dat kader pleit CD&V ook voor 

voldoende waarborgen en rechtszekerheid wat de middelen/dotatie voor de VGC 

betreft. 

 

Bij de opmaak van dit nieuwe Brusseldecreet verwacht CD&V uiteraard een 

volwaardig overleg met alle betrokkenen. 

 

Vanuit sociale bekommernissen mist de CD&V-fractie een aantal zaken in de 

beleidsbrief en/of zijn deze onvoldoende uitgewerkt. Ten eerste het bevorderen 

van participatie in de culturele sector. In de inleiding van de beleidsbrief verwijst 

de minister terecht naar de interessante en eerste ‘Monitor van culturele en 

creatieve steden’ van de Europese Commissie. In die monitor wordt wat Brussel 

betreft specifiek de rol benadrukt van cultuur als instrument voor sociale cohesie. 

Dat aspect is minder terug te vinden in beleidsbrief. Zo wordt op p. 15 in verband 

met burgerparticipatie in culturele instellingen geen aandacht besteed aan het 

bevorderen van cultuurparticipatie door de zwakkeren in de samenleving. 
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Daarnaast wil Joris Poschet nog een lans breken voor de rol van het middenveld. 

Burgerparticipatie komt uitgebreid aan bod maar verenigingen nauwelijks of veel 

minder. Hij verwijst bijvoorbeeld opnieuw naar p. 15 over het Brussels 

burgerkabinet waar met geen woord gerept wordt over verenigingen. Deze 

spelen nochtans een belangrijke rol in het voorkomen van ‘participatie-elite’. 

 

Een derde punt waar meer aandacht aan besteed mag worden is de bestrijding 

van de armoede. Het wordt vermeld op p. 32 maar de acties die daaraan 

gekoppeld kunnen worden zijn weinig concreet. 

 

De projecten inzake Straatburgerschap zijn vooral gesitueerd in de kwetsbare 

wijken en dat is positief. Hoe verhouden deze projecten zich tot de ‘projecten 

voor Brussel’? Hoe passen deze projecten in een duurzaam beleid? 

 

De relatie en samenwerking met de lokale besturen is weinig uitgewerkt. Wat de 

meningen over de negentien gemeenten ook mogen zijn, ze hebben nu nog heel 

wat te zeggen en veel hefbomen in handen. Nu er in elke gemeente een Vlaamse 

schepen of OCMW-voorzitter is, lijkt dit toch het uitgelezen moment om hier de 

samenwerking uit te diepen. 

 

Wat niet in de beleidsbrief staat maar zeer belangrijk is voor Brussel en dus ook 

voor de VGC zijn de diverse artikelen in het ontwerp van programmadecreet 

2018 (Parl.St. Vl.Parl. 2017-18, nr. 1313/1) die het toepassingsgebied van de 

beleidsprioriteiten decreet Lokaal Jeugdbeleid, Lokaal Cultuurbeleid en Lokaal 

Sportbeleid beperken tot Brussel en de VGC. Ook zeer belangrijk is dat het nieuw 

kaderdecreet inzake ontwikkelingssamenwerking gemeentelijke ontwikkelingssa-

menwerking gefaseerd opheft voor Brussel. Het klopt dat slechts twee Brusselse 

gemeenten er een beroep op doen. Het lid suggereert om via de VGC of 

rechtstreeks met de negentien gemeenten of via de conferentie van Vlaamse 

schepenen en OCMW-voorzitters de gemeenten aan te spreken en te bekijken 

hoe dit instrument verder gebruikt kan worden in plaats van het af te schaffen. 

Hij heeft hierover een vraag gesteld aan de minister-president, maar er kwam 

weinig enthousiasme om de bevoegdheden nog in Brussel uit te oefenen. Hoe 

staat minister Sven Gatz hier tegenover? 

 

In deze beleidsbrief staan veel positieve zaken. Vooreerst de aandacht voor het 

Nederlands, al mocht dat voor Joris Poschet nog iets ambitieuzer. Hij gaat ervan 

uit dat hiervoor wordt overlegd met het Huis van het Nederlands. Ook positief is 

het stimuleren van de samenwerking tussen culturele partners van verschillende 

beleidsniveaus en vanuit het middenveld, namelijk BKO/RAB. Voorts heeft de 

minister ook aandacht voor de geloofwaardige promotie van Brussel, een 

stokpaardje van het lid, dat is geen eenzijdig verhaal maar een en-enverhaal: 

zowel het product zelf aantrekkelijk maken als het promoten. Het lid steunt ook 

de idee om voor culturele infrastructuur zoveel mogelijk via de generieke Vlaams 

gemeenschapsbrede structuren te werken en te investeren, en dus niet met 

middelen van het Vlaams Brusselfonds. 

 

Voorts heeft het lid concrete vragen bij een aantal zaken die in de beleidsbrief 

geformuleerd zijn. Op p. 7 in de inleiding wordt gesteld dat de Brusselse Regering 

een succesvolle internationale imagocampagne voerde. Wie heeft dit geëvalu-

eerd? 

 

Op p. 12 is sprake van gemeenschappelijke cultuurcommunicatiestrategie met de 

andere overheden. Kan wat meer uitleg gegeven worden over rol en inbreng van 

de diverse actoren? Dit thema zou besproken worden op de interministeriële 

conferentie Cultuur: wanneer wordt er geland en zal er op het terrein iets te 

merken zijn? 
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Wat is de concrete timing voor het samenwerkingsakkoord inburgering?  Bij de 

invulling in Brussel van het cultureel samenwerkingsakkoord tussen de Vlaamse 

en de Franse Gemeenschap wordt vermeld dat achttien projecten ondersteund 

werden (p.13). Hoeveel projecten komen uit Brussel en heeft de minister meer 

informatie over die projecten? In het najaar 2018 zal de gunningsprocedure 

afgerond zijn om dan te kunnen starten met de studie voor het masterplan voor 

het Koninklijk Conservatorium. Het lid vraagt waarom dit zo lang duurt. Misschien 

moet bekeken worden hoe die procedures aangepast kunnen worden zodat een 

en ander in de toekomst sneller kan verlopen.  

 

De subsidielijn ‘projecten voor Brussel’ voorziet ook in middelen voor projecten 

die de samenwerkingsverbanden met de Vlaamse Rand versterken (p. 17). Is 

hierover overleg geweest met minister Ben Weyts bevoegd voor de Vlaamse 

Rand? 

 

Wat is het totale financiële plaatje voor Mediahub Brussels? De minister zegt 

500.000 euro toe te kennen gespreid over drie jaar. Welke financiële repercus-

sies heeft dit voor de toekomst van het Vlaams Brusselfonds? De VUB is 

coördinator. Het lid is verheugd dat de minister spreekt van openheid naar 

andere partners. Hij hoopt dat ze deze kans aangrijpen. Wat is de inbreng van de 

Brusselse Hoofdstedelijke Regering en van het VGC-College in Mediahub Brussels, 

zowel financieel als strategisch? 

            

Wat is de globale doelstelling van de vernieuwde subsidiegids ‘projecten voor 

Brussel’ (p. 23)? In verband met VRIND is al verschillende keren gevraagd om 

maximaal indicatoren uit Brussel-Hoofdstad mee te nemen in algemene Vlaamse 

studies. Zijn er stappen gezet? Of worden er onderzoeksvragen gekoppeld aan de 

nieuwe Taalbarometer die dan door de Vlaamse Studiedienst verwerkt worden, 

zoals Vlaams minister Liesbeth Homans ooit geantwoord heeft?  

 

Joris Poschet is verder van oordeel dat BRUZZ een succesverhaal is. De 

omvorming tot één magazine is een geslaagd concept. Belangrijk is om verder 

nog de samenwerking met de VRT en Muntpunt uit te diepen.  

 

De minister beweert geen imagocampagnes te voeren maar eigenlijk doet hij het 

wél, onder een andere naam, bijvoorbeeld Mixity. Op p. 28 is sprake van verdere 

steun voor Mixity in 2018. Over hoeveel middelen gaat het precies? 

2.5. Uiteenzetting door Katia Segers 

De sp.a-fractie kan zich vinden in de brede visie en de doelstellingen van de 

beleidsbrief, zegt Katia Segers. De minister heeft de juiste insteek door de wijze 

waarop hij naar Brussel kijkt in al haar diversiteit. Maar net als Groen is de sp.a-

fractie bezorgd over het gebrek aan slagkracht om de uitdagingen ten gronde 

aan te pakken. 

 

Met de aanslagen in 2016 heeft Brussel een van de grootste dieptepunten uit 

haar geschiedenis beleefd. De littekens daarvan zijn nog steeds niet uitgewist. 

Vooral de culturele en toeristische sector hebben een grote klap gekregen. 

Anderzijds zijn er veel hoopvolle signalen. Vogue heeft deze zomer Brussel als 

culturele hotspot getipt. De fractie volgt de minister volledig waar hij hard inzet 

op de rol van cultuur. 

 

Brussel is een stad van contrasten, van variëteiten, geen tweetalige maar een 

meertalige stad. De minister erkent dit in zijn beleidsbrief maar sp.a had graag 

meer concrete acties gezien vertrekkend vanuit die meertaligheid. De focus ligt 

enorm op het Nederlandstalige. Van de discussie over het N-logo wordt sp.a niet 

koud en niet warm. Goed dat het logo er is maar daarmee worden de reële 
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problemen in Brussel niet aangepakt. Wat is de kostprijs van de uitrol ervan, van 

de aanstelling van een nieuwe firma? Volgens welke criteria verloopt de selectie 

van die firma? 

 

De extra inspanningen in het onderwijs zijn positief maar tegelijk wijst de 

minister zelf op het stijgend aantal inwoners, onder meer door de migratie-

stroom. Zullen die 1951 extra plaatsen volstaan? Zal de minister daar nog extra 

op inzetten? 

 

Begin 2017 hebben BKO/RAB en Visit Brussels ten aanzien van verschillende 

overheden aanbevelingen gedaan voor cultuurcommunicatie. Wat is er met die 

aanbevelingen gebeurd? Wat zijn de plannen ter zake? 

 

Op 17 oktober ll. was in De Standaard te lezen dat het volgens de jaarlijkse 

Welzijnsbarometer niet goed gaat met Brussel. Een op drie van de Brusselaars 

moet rondkomen met een inkomen onder de armoederisicogrens. Een kwart van 

de kinderen groeit op in een gezin zonder inkomen uit werk. Op p. 32 van de 

beleidsbrief geeft de minister een aantal voorbeelden van initiatieven om daaraan 

tegemoet te komen. Hoeveel middelen worden daar precies voor uitgetrokken en 

zal dat wel volstaan? 

 

Vanzelfsprekend is Katia Segers voorstander van Mediahub Brussels. Zoals Karl 

Vanlouwe reeds opmerkte bevindt een groot deel van de mediabedrijven zich in 

de Vlaamse Rand, vooral Vilvoorde. De zin van minister Ben Weyts om vanuit de 

Rand de grens naar Brussel over te steken lijkt kleiner dan die van minister Sven 

Gatz. Plant SMIT om ook minister Ben Weyts aan te spreken om na te gaan wat 

hij vanuit zijn beleidsdomein zou kunnen doen? 

 

Twee jaar na de herstructurering is BRUZZ een succesverhaal. Naast het 

berichten en bedienen van alle Brusselaars is voor BRUZZ een heel belangrijke 

rol weggelegd in het tonen van de diversiteit van Brussel, zowel voor als achter 

de schermen. Dat wordt ook van de VRT gevraagd. Onlangs was er een studiedag 

van RINGtv rond taal en diversiteit. Ook zij hebben nu een programma 

uitgewerkt waarin de nieuwkomers in de Rand in al hun kleuren getoond worden. 

Hoe staat het met de diversiteit in BRUZZ voor en achter de schermen? Zijn daar 

cijfers over? Kan de minister met BRUZZ in gesprek gaan om hen aan te sporen 

om nog meer aan diversiteit te werken? 

 

De kanaalzone en het IJzerplein zijn uitgegroeid tot een cultuurpool. Katia Segers 

juicht dit absoluut toe. De beleidsbrief meldt dat de minister de kanaalzone 

verder zal ondersteunen. Spreekster vraagt wat de minister nog plant te doen 

behalve voor het Kaaitheater. In de toelichtingen per programma (Parl.St. 

Vl.Parl. 2017-18, nr. 13/2-P) leest het lid dat 790.000 euro van 890.000 euro 

(Vlaams Brusselfonds, tegemoetkomingen aan vzw’s, ESR-code 33.00) naar 

Citizenne, VK Concerts, BBOT enzovoort, gaan en ook naar de Citroënsite. 

Hoeveel gaat exact naar de Citroënsite? Welke participatie plant de minister?  

 

Net als andere leden is Katia Segers benieuwd naar de stand van zaken en timing 

voor het Koninklijk Conservatorium. De plannen voor de nieuwe concertzaal zijn 

fantastisch maar ze deelt het ongeduld. Ze beseft wel dat het een moeilijke 

procedure is. 
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2.6. Antwoord van minister Sven Gatz 

De minister stelt met plezier vast dat de leden zich in zeer grote mate aansluiten 

bij de beleidslijnen in de beleidsbrief en expliciet hun steun hebben betuigd. Zijn 

er genoeg middelen? Die vraag kan men ook stellen voor de andere beleidsdo-

meinen. In de beperktheid der middelen – die er altijd is – probeert de minister 

een aantal heldere keuzes te maken.  

 

Wat de werkzaamheden van de GACB betreft, zal de minister vragen wanneer de 

gegevens voor de Brusselnorm voor 2016 beschikbaar zijn. Het is niet abnormaal 

dat daar wat vertraging op zit. 

 

Inzake het Brusseldecreet vraagt de minister de administraties nog even tijd te 

geven voor de voorbereiding. Ze leveren goed, diepgaand werk. Hij wil bekijken 

of en hoe ontwikkelingssamenwerking – hoe bescheiden ook op dit ogenblik – bij 

het decreet kan aansluiten. Niemand wil in principe ontwikkelingssamenwerking 

afschaffen. Hij neemt de bezorgdheid mee. Wat het betrekken van de oppositie 

aangaat zegt de minister dat hij voor zijn andere bevoegdheden nooit exclusivi-

teit heeft nagestreefd in het indienen van ontwerpen van decreet. Soms kan een 

brede consensus over meerderheid en oppositie zinvol zijn. Het decreet zou 

inderdaad het best de tand des tijds doorstaan. Hij acht het betrekken van de 

oppositie dus niet uitgesloten maar hij wil eerst de onderhandelingen tussen 

Vlaamse Gemeenschap-VGC afronden. 

 

Karl Vanlouwe vond dat vooral de Vlaamse Gemeenschap, via BRUZZ, instaat 

voor de cultuurcommunicatie in Brussel. Hij vroeg zich af of andere partners niet 

meer geresponsabiliseerd moeten worden. Minister Sven Gatz denkt dat het nu 

niet aan de orde is om de goede lancering van BRUZZ met de blauwe meertalige 

achterkant in twijfel te trekken. Dit goede mediaproduct laat men nu best enkele 

jaren rollen. Achter de schermen wordt er ook samengewerkt met de Franse 

Gemeenschap en het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest via de informatiedata-

bank Visit Brussels, waar de aanbevelingen van BKO/RAB besproken worden. De 

verschillende overheden leggen elk een kleiner budget in dat structureel 

aangewend zal worden voor de aanwerving van personeel om het platform voor 

alle overheden samen aan te sturen. Er is vertraging opgelopen tijdens de zomer 

door de perikelen in de Brusselse meerderheid. Men gaat nu wel naar de eindfase 

en de minister hoopt te landen op de interministeriële conferentie in het voorjaar. 

 

De minister heeft geen weet van weigeringen van instellingen om het N-logo aan 

hun gevel aan te brengen. Tot eind september waren er wel juridische perikelen 

over de aansluiting van de Vlaamse Gemeenschap bij de aanbesteding van de 

VGC. Dat is nu opgelost. De minister wil wel de verdere timing opvragen bij de 

VGC-administratie. In 2017 werd 36.000 euro begroot, voor 2018 zal dat iets 

minder zijn. Tegen de zomer 2018 zou het N-logo zo goed als overal moeten 

hangen, enkele stedenbouwkundige perikelen niet te na. Dat geldt ook – conform 

de dubbele afspraak – voor de mededeling binnen in het gebouw dat ze door de 

Vlaamse Gemeenschap gesubsidieerd zijn. De vertraging is dus louter veroor-

zaakt door praktische redenen, geen principiële.  

 

De eerste versie van het samenwerkingsakkoord Inburgering is nu in bespreking. 

De minister durft daar geen timing op plakken in naam van de Vlaamse minister 

voor Inburgering Liesbeth Homans. Vermits zowel zij als minister Gatz daarin 

willen vooruitgaan, vermoedt de minister dat dit afgerond kan worden eind 2017. 

Ondertussen wordt op het terrein alles in gereedheid gebracht. De onthaalbu-

reaus langs Franstalige kant zijn in volle opstart. Hij gaat ervan uit dat het 

samenwerkingsakkoord volgend jaar uitgevoerd wordt. Voor de details verwijst 

hij naar zijn collega Homans. 
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Het Kaaitheater krijgt een lichte renovatie van de bestaande infrastructuur en 

een stevige uitbreiding aan de achterzijde, langs de Akenkaai waar nu de 

kantoren zijn. Volgens het masterplan zou die vleugel vervangen worden. Er zou 

vooral een nieuwe zaal komen met een capaciteit van ongeveer 200 personen of 

meer. De middelen zijn daarvoor vastgelegd. Bij de voorstudie werden velen 

betrokken: het architectenbureau, de twee bouwmeesters, vertegenwoordigers 

van Citroën – nu Kanal geheten – het Kaaitheater en het kabinet. Bedoeling is de 

werven van de Kanalsite en het Kaaitheater op elkaar af te stemmen. Voor de 

Kanalsite loopt er een internationale architectuurwedstrijd; de selectie zal in 

maart 2018 plaatsvinden. De architectenbureaus voor Kanal zullen rekening 

moeten houden met de andere ruimtelijke elementen op de site zoals het Huis 

van de Mens en het Kaaitheater. Volgens de ideale plannen voor het Kaaitheater 

zou een kleine uitbreiding nodig zijn op de locatie van de vroegere stookplaats 

van de Citroëngarage. De raad van bestuur van Stichting Kanal is welwillend om 

die ter beschikking te stellen. De voorbereiding van de bouwvergunning voor 

Kaaitheater is te verwachten eind februari, begin maart. De timing zit goed ten 

opzichte van de architectuurwedstrijd. Dan kan er duidelijkheid komen over die 

extra vierkante meters in de stookplaats. 

 

Wat zal er verder op de site zelf gebeuren? De transparantie daarover is 

inderdaad voor verbetering vatbaar. De Stichting Kanal die een maand geleden is 

opgericht, doet nu inspanningen om het bredere Brussel te betrekken. De 

stichting vraagt aan het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest, hoofdinitiatiefnemer, 

en de Franse en Vlaamse Gemeenschap om een deel werkingsmiddelen te 

voorzien voor een tijdelijke programmatie in bepaalde delen van het gebouw voor 

de tijdspanne dat de werken nog niet af zijn. Zij stellen de optimistische, maar 

zeer scherpe timing voorop van drie jaar. Het is inderdaad zeer zinvol om het 

gebouw niet leeg te laten staan en een bijkomende dynamiek aan de site te 

geven. De programmatie wordt nu uitgewerkt door de stichting zelf, mét de 

spelers van het Franstalige en Vlaamse cultuurlandschap in Brussel. Men heeft nu 

begrepen dat men best kan samenwerken met andere culturele partners in 

Brussel, ook de Vlaamse. De minister wacht op een inhoudelijk voorstel vanuit de 

stichting om die programmatie mogelijk te kunnen maken. De minister zelf acht 

het haalbaar om er bij het begin van het volgende cultuurjaar 2018-2019 een 

plek van cultuurbeleving van te maken. Kan het gewest een dergelijke culturele 

daad stellen? De minister vindt dat men moet openstaan voor een realistische, 

inhoudelijke vraag aan partners om mee te participeren in een tijdelijke 

programmatie. Als een loyale partner wil hij daarvoor de nodige middelen ter 

beschikking stellen. Het is belangrijk als element van samenwerking en het biedt 

ook een inhoudelijke meerwaarde voor de Brusselaars in afwachting van de echte 

reconversie van de site.  

 

De minister zal de studie over Mediahub Brussels aan de commissie bezorgen. Hij 

vindt het zinvoller dat de onderzoekers van SMIT zelf de studie komen toelichten. 

Financieel mikt men op 2,5 miljoen euro over drie jaar gespreid: ongeveer 0,9 

miljoen van de VUB, ongeveer 1,1 van de bedrijven en beroepsfederaties en 

ongeveer 0,5 miljoen euro van de Vlaamse Brusselbegroting. Vanuit het oogpunt 

van het Vlaams Brusselfonds gaat het om een echte impulssubsidie. Na drie jaar 

moet de Mediahub zelfstandig functioneren. Hij hoopt dat naast de VUB ook 

andere universitaire partners en bedrijven meedoen. Er is in ieder geval 

bereidheid. De minister suggereert om Mediahub nog wat tijd te geven voor het 

formuleren van gedetailleerde doelstellingen en dergelijke meer en hen daarover 

uit te nodigen in de commissie in januari of februari. 

 

Puur geografisch is het economische belang van de mediasector in België voor 

39% in Brussel te lokaliseren en voor 10% in de Rand. Men bekijkt dit het beste 

als een geheel. Het gaat om internationale bedrijven die hun actie niet beperken 

tot de gewestgrenzen van Brussel. Ruimer bekeken kan men spreken van een 
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Zennevallei die van Brussel over Mechelen tot zuid-Antwerpen loopt, waarbij 

regio Antwerpen en regio Mechelen elk zo’n 5% vertegenwoordigen. Zo komt 

men tot ruim 60% van de mediacluster op die as. De minister achtte het zinvol 

om dit project via hefboomfinanciering vanuit de Brusselbegroting te steunen 

omdat de grootste concentratie van mediabedrijven zich in Brussel bevindt. Hij 

wil met collega Ben Weyts bekijken in hoeverre samenwerking mogelijk is voor 

de Vlaamse Rand, maar dit was tot dusver niet de vraag van de initiatiefnemers. 

Die kan natuurlijk wel komen naarmate meer bedrijven zich aansluiten. Een en 

ander is afhankelijk van de constructie die de universitaire partners met de 

bedrijven kunnen maken. De minister wil Mediahub eerst op zijn doelstellingen 

beoordelen.  

 

De verhouding Brussel-Vlaamse Rand wordt zeker in het subsidiekader ‘projecten 

voor Brussel’ behouden als criterium voor de goedkeuring van projecten. BRIO 

heeft daarnaast als wetenschappelijk centrum van de verhouding Brussel-

Vlaamse Rand een inhoudelijke prioriteit gemaakt dit jaar. In de loop van 2018 

kan over hun bevindingen van gedachten gewisseld worden in deze commissie. 

 

Zouden de middelen voor het Vlaams Brusselfonds niet beter vastgehangen 

worden aan die voor de VGC? De vraag van Elke Van den Brandt vergt een groot 

debat dat bij de volgende verkiezingen en legislatuur gevoerd kan worden. Dit is 

volgens de minister in de toekomst bespreekbaar als door het Brusseldecreet een 

goede symbiose tussen Vlaamse Gemeenschap en VGC tot stand is gekomen. De 

samenspraak over de inzet van investeringsmiddelen zal dan zeker vergroten. 

Maar in de feiten gebeurt dit nu al via het Vlaams Brusselfonds. Naast de 

rechtstreekse prioritaire ingrepen vanuit het Vlaams Brusselfonds is het fonds 

ook een soort sluitpost/hefboom in het geheel waarbij de Vlaamse Gemeenschap 

zich afstemt op de investeringskeuzes van de VGC en het budget aanvult. Dat is 

in veel gevallen zo. Daarover is veel overleg met de VGC-kabinetten en alle 

collegeleden, waarbij naar complementariteit wordt gestreefd.  

 

De minister deelt de bezorgdheid over de toepasbaarheid van het toekomstige 

welzijns- en gezondheidsbeleid, zowel vanuit Brussels als uit Vlaams perspectief, 

in de hoofdstedelijke regio. De politieke wereld draagt een collectieve verant-

woordelijkheid voor de staatshervorming met betrekking tot Welzijn en 

Gezondheid. Men kan de klok moeilijk achteruit draaien. Wat staat er te doen? 

Vooreerst moet het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest nog een aantal beslissingen 

nemen, hetgeen jammer genoeg nog niet gebeurd is. Daarnaast moet men naar 

een systeem evolueren waarbij de gevolgen van de principes van ieders 

beleidskeuze in de backoffices van de administraties opgevangen worden. De 

minister kan geen beslissingen op een ander niveau forceren. Samen met 

minister Jo Vandeurzen is hij bezorgd over deze situatie. Ze volgen dit van 

dichtbij op en bekijken hoe het maand na maand geïmplementeerd kan worden 

in het voordeel van de Brusselaar. 

 

Voor de lijst van de projecten Straatburgerschap met de toegekende subsidies 

verwijst de minister naar de bijlagen 2 en 3 bij dit verslag. Ook voor een stand 

van zaken van de twee projecten positieve identiteitsvorming verwijst de minister 

naar de bijlage. In 2017 en 2018 zijn er meer middelen voor de projecten. Voor 

het antwoord over effectiviteit (sociale cohesie, engagement van jongeren) en 

inkapseling op lange termijn heeft de minister nog tijd nodig. Verschillende van 

die projecten Straatsburgerschap zijn net opgestart; begin 2018 bezoekt de 

minister enkele daarvan op het terrein. Bedoeling is dat na deze eenmalige 

projectoproep enkele initiatieven kunnen verduurzamen door overname door het 

middenveld. Voor de stand van zaken verwijst hij dus naar de bijlagen en later 

wil hij daarop terug komen. 
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De minister loochent niet dat het dossier Koninklijk Conservatorium zeer traag 

vooruitgaat. Het positieve eraan is dat de drie overheden (federaal, Vlaams en 

Frans) elkaar eindelijk gevonden hebben en het engagement zijn aangegaan voor 

de beginstorting van de middelen. Men is een gezamenlijk logo aan het zoeken. 

Het is misschien geen prioriteit maar het is het bewijs dat het ownership bestaat. 

Dat in dit dossier altijd drie overheden samenzitten maakt ook dat het zo lang 

duurt. De minister zal een gefaseerde planning bezorgen aan het commissiese-

cretariaat.  

 

De aanvraag van het Enterfestival voor projectsubsidiëring in het kader van het 

Kunstendecreet werd niet gehonoreerd. De basisfinanciering van het festival 

bedraagt 240.000 euro. Hiervan wordt 120.000 euro door de VGC gedragen en 

120.000 euro door de Vlaamse Gemeenschap. De financiering van de Vlaamse 

Gemeenschap komt voor 75.000 euro uit Lottomiddelen en voor 45.000 euro 

vanuit het beleidsveld Brusselse Aangelegenheden.  

 

De verhoging vanuit het beleidsdomein Onderwijs van de middelen voor het OCB 

werden reeds in 2017 in de dotatie van de VGC geïntegreerd, antwoordt minister 

Sven Gatz verder. Dit is toen bij de begrotingsbespreking en in de begrotingsdo-

cumenten geëxpliciteerd. Bij de begrotingsopmaak 2018 zitten deze middelen 

uiteraard nog altijd in de dotatie maar aangezien het hier nu over voortgezet 

beleid gaat wordt dit niet meer zichtbaar gemaakt. 

 

Joris Poschet vroeg meer aandacht voor participatie in de culturele sector. Het 

beleid geeft daar twee antwoorden op. Vooreerst via Paspartoe, als Brusselse 

vertaling van de UiTPAS, een performant instrument dat overigens verder 

onderzocht wordt. Daar wordt goed gebruik van gemaakt. Een ander element is 

de idee van het burgerkabinet voor cultuur, naar aanleiding van een voorstel van 

het burgerkabinet Brussel. Hoe kunnen meer kwetsbare groepen betrokken 

worden bij cultuur? De idee van de commons zoals Guy Gypens, directeur van 

het Kaaitheater het verwoordde, sluit daar nauw bij aan. Hoe zorg je ervoor dat 

de gemeenschap meer mede-eigenaar wordt van hetgeen zich afspeelt in een 

cultuurhuis? Het traject van Zinnema van het voorbije werkjaar kwam als 

geroepen. Met de zwart-Afrikaanse gemeenschap van Anderlecht en Brussel, die 

het gevoel hadden onvoldoende aan zet te komen, werd een afspraak gemaakt 

om een deel van het programmatietijdsblok ter beschikking te stellen. Zinnema 

gaf ook een stuk artistieke ondersteuning/coaching zonder inmenging. Beide 

partijen waren tevreden over deze ervaring. De minister wil niet beweren dat 

dergelijke werkwijze alles oplost maar hij vindt het goed dat culturele huizen in 

toenemende mate die stap zetten, wel wetend dat er geen stap terug is. De 

minister heeft hierover niet de wijsheid in pacht. Daarom wil hij met een aantal 

Brusselse trekkers als Zinnema, AB, KVS enzovoort samenzitten om te bekijken 

hoe een en ander verbeterd kan worden. Het is niet de bedoeling een bijkomende 

verplichting op te leggen maar wel om de cultuurhuizen toegankelijker te maken 

voor àlle Brusselaars. 

 

De minister is zowel een partner van het middenveld als een believer in 

burgerparticipatie. Met de trajecten van het burgerkabinet komt men de facto 

altijd het middenveld tegen. Veel van de ‘participatieadepten’ zitten verankerd in 

het middenveld. Als er meer representativiteit nodig is wordt het middenveld 

overigens met plezier aangesproken. De minister ziet burgerparticipatie en 

middenveld niet als tegengesteld. 

 

Om meer fundament te geven aan de bewering dat de campagne van het 

Brusselse Hoofdstedelijke Gewest succesvol was zal de minister hierover meer 

uitleg bezorgen aan het commissiesecretariaat. 
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Joris Poschet vroeg ook hoeveel Brusselse projecten voor 2017 opgenomen zijn 

in de uitvoering van het cultureel samenwerkingsakkoord tussen de Vlaamse en 

Franse Gemeenschap. 6 op 18 projecten komen uit Brussel. Voor een overzicht 

van de projecten met het bijhorende budget voor de laatste drie jaren verwijst de 

minister naar de bijlagen 4 en 5 bij dit verslag. De gevraagde informatie voor de 

tweede oproep staat online: http://www.cultuurculture.be/projecten-

projets/2017-2/. De oproep voor 2018 zit nog in de fase van besluitvorming. 

 

Ook voor een stand van zaken over de laatste contacten betreffende VRIND en 

de Brusselse realiteit verwijst hij naar bijlage 6. 

  

Voor Mixity heeft de Vlaamse overheid zich geëngageerd voor een aflopend 

budget van 50.000 euro in 2018. 

 

Voor het antwoord op de vraag naar de capaciteit in het onderwijs zal de minister 

meer gegevens opvragen bij Vlaams minister van Onderwijs, Hilde Crevits, en 

Brussels minister voor Onderwijs, Guy Vanhengel.  

 

Wat aan de VRT gevraagd wordt kan ook aan BRUZZ voorgelegd worden. De 

minister verwijst naar de schriftelijke reactie  van BRUZZ over meer diversiteit 

voor en achter de schermen (zie bijlage 7).  

2.7. Reacties van leden en antwoord van de minister 

De discussie over de samenwerking tussen Vlaamse Rand en Brussel moet 

volgens Karl Vanlouwe gevoerd worden als minister Ben Weyts aanwezig is. Hij 

wijst er verder op dat vzw De Rand samenwerkt met Muntpunt en verschillende 

Brusselse partners. Uiteraard heeft minister Weyts op het vlak van mobiliteit al 

heel wat inspanningen gedaan voor de Brusselse ring, het Brabantnet en de 

sneltrams naar Brussel.  

 

Na de antwoorden van minister Sven Gatz blijft het lid op zijn honger zitten 

inzake taalwetgeving en de aanwezigheid van de minister in het GGC-College. 

Het is positief dat de minister voor de VSB vaak overlegt met Vlaams minister Jo 

Vandeurzen, maar hij zou ook op het GGC-College daarover de nodige afspraken 

kunnen maken of verduidelijkingen geven. 

 

Joris Poschet is verheugd dat de minister de bezorgdheid meeneemt over de 

blokkade van de gemeentelijke ondersteuning voor ontwikkelingssamenwerking. 

Positief is ook dat de minister via de Vlaamse cultuurhuizen betrokken is bij de 

Kanalplannen. Heeft het lid het inzake participatie in de culturele sector goed 

begrepen dat de minister het burgerbudget cultuur ziet als een soort projectsub-

sidie voor de cultuurhuizen? Wanneer zal de cultuurcommunicatiestrategie 

landen? In het voorjaar?  

 

Als de minister zegt dat het budget allicht altijd ontoereikend zal zijn, dan denkt 

Elke Van den Brandt waarschijnlijk aan andere verhoudingen: het gaat niet om 

20% dat niet ingevuld wordt. In verhouding tot hetgeen Brussel nodig heeft zijn 

de middelen van het Vlaams Brusselfonds van een homeopathische verdunning. 

Voorts is spreekster benieuwd naar het project Kanal en de tussentijdse plannen. 

In verband met de VSB zei de minister dat de staatshervorming is wat ze is. Voor 

Welzijn gaat het echter om meer dan de staatshervorming, meent het lid. De 

fundamentele visies van de gemeenschappen zijn verschillend, niet compatibel en 

Brussel zit op de breuklijn. Oplossen in de backoffice is goed, maar het lid mist 

een fundamenteel debat daarover.  

 

Het lid is verheugd dat de minister een opening laat voor de oppositie om samen 

te werken aan het Brusseldecreet. Groen is de enige partij die in geen enkele 

http://www.cultuurculture.be/projecten-projets/2017-2/
http://www.cultuurculture.be/projecten-projets/2017-2/
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regering zit. Tot slot vreest Elke Van den Brandt dat de opening van het 

gerenoveerde Koninklijk Conservatorium niet voor deze zittingsperiode is. Ze 

hoopt dat er lessen uit getrokken worden. De samenwerking tussen drie 

overheden als excuus voor de vertraging is onaanvaardbaar. Hoe kan dat beter? 

De renovatie van het gemeentelijke zwembad in Ganshoren is pas in gang 

geschoten op het moment dat de VGC via een kleine mede-investering het 

dossier naar zich toe heeft getrokken en de leiding heeft genomen. Iemand moet 

de leiding nemen. 

 

Katia Segers herhaalt haar vraag over het precieze aandeel voor Kanal van de 

790.000 euro middelen van het Vlaams Brusselfonds voor vzw’s.  

 

Minister Sven Gatz zegt op de problematiek van de taalwetgeving terug te zullen 

komen op het ogenblik dat de promotiecampagne voor de Taalwetwijzer vorm 

krijgt. Beide zijn onrechtstreeks verbonden. 

 

Voor cultuurcommunicatie gaat de minister ervan uit dat tegen het einde van 

2017 de nodige akkoorden gevonden worden. Het is de bedoeling de gezamenlij-

ke strategie cultuurcommunicatie op de IMC Cultuur van het voorjaar boven de 

doopvont te houden en een traject van drie jaar af te ronden.  

 

Voor de fundamentele discussie over het burgerbudget verwijst de minister naar 

de commissie voor Cultuur. Het gaat om een hypothetisch gegeven waarbij een 

cultuurhuis zou kunnen overwegen om een bepaald percentage van zijn 

inkomsten of omzet aan derden ter beschikking te stellen om in het cultuurhuis 

hun ding te doen. Het is misschien een simpel, maar toch prikkelend voorstel. 

Daarvoor worden geen bijkomende middelen uitgetrokken. De minister vindt niet 

dat publiekswerking, diversiteit en participatie van kwetsbare groepen 

‘geoutsourcet’ moet worden met extra budgetten; het moet ‘geïnsourcet’ worden. 

De laatste jaren is er een betere publiekswerking; nu is er een verdieping van de 

publiekswerking aan de orde, namelijk verbreding van het publiek. De 

cultuurhuizen kunnen het realiseren op een wijze die hen past. 

 

De kanaalzone is voor Brussel een belangrijke stedelijke zone waar extra 

investeringen vanuit de overheden noodzakelijk zijn. Voor de juiste bedragen 

inzake de steun aan Kanal enerzijds en de andere initiatieven in de kanaalzone 

anderzijds geeft de minister de volgende informatie. 

 

De steun voor Kanal is substantieel: schijven van 250.000 euro gespreid over 

drie jaar. Ook aan de Franse Gemeenschap en het Brusselse Hoofdstedelijke 

Gewest is een substantiële bijdrage gevraagd. De minister wacht wel eerst de 

programmatie af.  

 

Deze legislatuur werden al heel wat projecten uit de kanaalzone gesteund. Met 

het Vlaams Brusselfonds werd de concertwerking van de Vaartkapoen gesteund 

voor 110.000 euro per jaar, gaat er 80.000 euro per jaar naar iMAL en 50.000 

euro naar Citizenne. Ook in het kader van het Straatburgerschap werd bewaakt 

dat projecten uit de brede kanaalzone gehonoreerd werden (zie bijlage 2, 

overzicht gehonoreerde projecten Straatburgerschap). 

3. Indicatieve stemming 

De aan de commissie toegewezen artikelen 17, §1 (PJ0-1PGI2EA-WT tot 

PJ0/1PGI2EC-WT) en 102 en de begrotingstabellen wat betreft entiteit PJ0, 

programma PG – Initiëren en coördineren van een inclusieve beleidsaanpak voor 

Brussel in alle gemeenschapsaangelegenheden (zie opsplitsing begrotingsverslag 

commissie Algemeen Beleid, Financiën en Begroting), worden indicatief met 6 

stemmen tegen 2 aangenomen. 
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II. VLAAMSE RAND 

1. Toelichting door Ben Weyts, Vlaams minister van Mobiliteit, Openbare 

Werken, Vlaamse Rand, Toerisme en Dierenwelzijn 

1.1. Algemene uitgavenbegroting 2018 

500.000 euro extra werden uitgetrokken voor de zogenaamde oorlogskas (zie 

verder aanpassing decreet vzw De Rand aan decreet Deugdelijk Bestuur) ten 

gevolge van de regeling rond de inkanteling van de sectorale subsidies. Bij de 

begrotingsopmaak 2017 werd eenmalig 50.000 euro toegekend aan vzw De Rand 

voor onderzoek naar energiebesparende maatregelen voor de gemeenschapscen-

tra. Bij de begrotingsopmaak 2018 worden die 50.000 euro overgeheveld naar 

taalbarometeronderzoek. Nu worden immers 1 miljoen euro klimaatmiddelen 

toegekend aan vzw De Rand. Dat zijn zowat de belangrijkste elementen inzake 

de begroting Vlaamse Rand.  

1.2. Beleidsbrief Vlaamse Rand 2017-2018 

De belangrijkste beleidsopties voor 2017-2018 zijn: 

1° het voeren van een gecoördineerd Randbeleid;  

2° het Randbeleid met vzw De Rand als eerste partner;  

3° de Vlaamse Rand versterken vanuit andere beleidsdomeinen en invalshoe-

ken; 

4° investeren in het groene karakter van de Rand. 

1.2.1. Gecoördineerd Randbeleid 

 Onthaal en Integratie 

 

In maart 2017 werd een eerste oproep voor impulssubsidies afgesloten. Zes 

projecten werden geselecteerd (‘LoketNed’, ‘Lezen is leuk’ enzovoort). De tweede 

oproep in oktober 2017 is nog in behandeling. Minister Ben Weyts plant twee 

keer per kalenderjaar een oproep voor impulssubsidies volgens de nieuwe 

formule.  

 

Om het onthaalbeleid uit te bouwen werd gekozen voor een integrale aanpak. 

Gemeentelijke projecten en initiatieven worden ondersteund. Ze worden 

aangemoedigd om zich in te schakelen in de oproep voor impulssubsidies. Er 

werd overlegd met het Agentschap Integratie en Inburgering en met de 

gemeentelijke integratiediensten, de provincie Vlaams-Brabant en vzw De Rand. 

De minister wil in het komende werkjaar op dat spoor verder gaan.  

 

Op toegankelijk groen komt de minister verder terug. Hij heeft de ambitieuze 

doelstelling (overigens opgenomen in het regeerakkoord) om 1000 hectare 

bijkomend toegankelijk groen te realiseren in de Vlaamse Rand. Samen met 

Vlaams minister van Natuur, Joke Schauvliege, zal hij extra groen in de Vlaamse 

Rand aankopen. 

 

De Randuitcheques van 7 euro werden verder verspreid onder cursisten 

Nederlands en gebruikt voor diverse voorstellingen. Dit systeem van belonen en 

stimuleren van anderstaligen wordt behouden.  

 

Van het Vlaamse Rand Cijferboek 2017 werd de beknopte omgevingsanalyse 

gepubliceerd op de website lokale statistieken en op docu.vlaamserand.be.  
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 Taalbarometer en Documentatiecentrum Vlaamse Rand 

 

Een nieuw taalbarometeronderzoek start in het najaar van 2017. Er wordt 

onderzoek gevoerd bij 2500 inwoners. Verschuivingen van het taallandschap en 

het taalgebruik worden in kaart gebracht. De onderzoeksresultaten worden 

voorgesteld tijdens een studiedag.  

 

Voor het Documentatiecentrum Vlaamse Rand werden de gebruikers van de 

website docu.vlaamserand.be in kaart gebracht. In 2018 wordt de website 

vernieuwd. In 2018-2019 legt het centrum de onderzoeksklemtoon op de 

financiële aspecten van het Brussel- en Randbeleid.  

 

Van het jaarthema 2017 werden de eerste resultaten voorgesteld op het 

symposium van vzw De Rand op 14 oktober 2017. Het eindrapport wordt 

verwacht begin 2018. 

 

 Coördinatieplatform Stand van de Rand 

 

Er werd gerapporteerd over de stand van zaken van de 22 projecten aan de 

Vlaamse Regering. Sinds maart 2016 hebben zeven overlegmomenten 

plaatsgevonden. Een tweede colloquium Stand van de Rand vond plaats op 16 

september 2017. Dit platform blijft periodiek samenkomen zodat de voortgang 

van de projecten wordt opgevolgd. De rapportering over de stand van zaken van 

de 22 projecten zal gebeuren voor het zomerreces van 2018. Er is ook een 

colloquium Stand van de Rand gepland in 2018; de datum ligt nog niet vast.  

 

 FeliXart 

 

Er wordt gestart met de restauratie van de hoeve van Felix De Boeck. Er begint 

ook een onderzoeksproject rond Felix De Boeck in samenwerking met de 

Rijksuniversiteit Groningen.  

 

 Open communicatiebeleid 

 

Het communicatiebureau Indiville voerde een onderzoek uit naar het communica-

tiebeleid, de spelers en hun onderlinge samenwerking in de Vlaamse Rand. Er 

wordt verder ingezet op vzw De Rand met de RandKrant en gemeenschapskran-

ten. De suggesties van het onderzoek om redactioneel tot meer samenwerking te 

komen tussen vzw De Rand en RINGtv worden bekeken. Er komt ook een 

lezersonderzoek voor de RandKrant en de gemeenschapskranten.  

 

 Samenwerken en ondersteunen 

 

Het platform van gemeenten uit de Vlaamse Rand bekeek welke vragen leven in 

de negentien randgemeenten en zocht naar antwoorden. Het Randoverleg kwam 

vier keer samen omtrent diverse thema’s, voor optimale samenwerking. De 

Conferentie van de Vlaamse mandatarissen uit de zes faciliteitengemeenten 

kwam twee keer samen op het kabinet van de minister. De interesse hiervoor bij 

de lokale mandatarissen is groot.  

1.2.2. Het Randbeleid met vzw De Rand als eerste partner 

 Aanpassing decreet vzw De Rand aan decreet Deugdelijk Bestuur 

 

In functie van het decreet Deugdelijk Bestuur moet de raad van bestuur van vzw 

De Rand hertekend worden. Het aantal vertegenwoordigers in de raad van 

bestuur van zowel de Vlaamse overheid als van de provincie Vlaams-Brabant 

werd verminderd, om zes onafhankelijke bestuurders te kunnen aantrekken. Eind 
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2017 wordt de oproep gelanceerd. Het is de bedoeling dat de algemene 

vergadering begin 2018 de onafhankelijke bestuurders aanstelt.  

 

Vroeger werden op basis van de sectordecreten Cultuur, Sport, en Jeugd de 

subsidies aan de gemeenten toegekend na indiening van een desbetreffend 

beleidsplan. In het kader van de administratieve vereenvoudiging en de 

hertekening van de (bevoegdheden van) de provincies heeft de regering beslist 

de planlast te verminderen en de dotatie toe te kennen aan de gemeenten die 

deze vrij naar eigen goeddunken mogen aanwenden. Natuurlijk bestond de vrees 

dat de zes faciliteitengemeenten die middelen zouden aanwenden voor andere 

doeleinden. Om daarop te anticiperen werden de faciliteitengemeenten buiten de 

nieuwe regeling gehouden. Het Grondwettelijk Hof had hiertegen bezwaren en 

vernietigde de regeling. De Vlaamse Regering heeft uiteindelijk de faciliteitenge-

meenten toch moeten meenemen in het totale verhaal van de overheveling van 

de sectorale subsidies naar het Gemeentedecreet. Minister Ben Weyts heeft 

echter een budget van 500.000 euro voorzien binnen de begroting Vlaamse 

Rand, waarmee vzw De Rand rechtstreeks voor financiële ondersteuning kan 

zorgen voor het Nederlandstalige gemeenschapsleven op het vlak van Jeugd, 

Cultuur en Sport als ze geen steun krijgen van het gemeentebestuur. Hij noemt 

het een soort oorlogskas.  

 

 20 jaar vzw De Rand 

 

Eind januari 2017 werd 20 jaar vzw De Rand gevierd, met een symposium en een 

publicatie.  

 

 Toepassing samenwerkingsovereenkomst gemeenschapscentra 

 

De gemeenschapscentra zullen aandacht besteden aan zeven punten, onder 

andere het kiezen van een nieuw online ticketingsysteem, een overkoepelend 

vormingstraject rond leiding geven enzovoort.  

 

Vzw De Rand zal de gemeenten ondersteunen voor taalpromotie in de sectoren 

Cultuur, Jeugd en Sport. Ze werkt ook verder aan de ondersteuning van de 

integratie van expats. Vanaf 2018 is er geen afzonderlijke brochure ‘Bijt in je 

vrije tijd’ meer, maar zal een draaiboek gehanteerd worden dat vzw De Rand 

ontwikkelt. Het is een bundeling van alle initiatieven en mogelijkheden op het 

vlak van taalpromotie. 

 

 Publicaties 

 

Er is een lezersonderzoek gepland om de impact van en de tevredenheid over 

RandKrant en de gemeenschapskranten te meten. Er wordt onderzoek gedaan 

naar de mogelijkheid van een intensieve samenwerking tussen de regionale 

televisie en RandKrant. Er wordt een nieuwe uitbesteding uitgeschreven voor de 

opmaak en druk van de gemeenschapskranten.  

 

 Gordelfestival 

 

Het Gordelfestival editie 2017 was een succes maar wordt geüpgraded. De 

pelotonformule wordt verder uitgebouwd met aandacht voor pelotons met een 

lagere snelheid. Ook wordt de bewegwijzering van het parcours uitgebreid voor 

wie buiten de pelotonformule wil deelnemen. Na de oproep voor de focusgemeen-

te 2018 werd gekozen voor Tervuren. In het licht van de toenemende vereisten 

op technisch en organisatorisch vlak voor de administraties van vzw De Rand en 

Sport Vlaanderen heeft de minister een oproep voor openbare aanbesteding 

gelanceerd voor ondersteuning van de sportevenementen. Met die private 

partner wil hij het Gordelfestival nog meer upgraden.  
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 Infrastructuur vzw De Rand 

 

Er werden verschillende maatregelen genomen ten aanzien van de gemeen-

schapscentra. Het betreft de heraanleg en uitbreiding van de bezoekersparking 

van de Bosuil (Jezus-Eik) door gemeente Overijse, de vernieuwing van de 

stookplaatsen van de Kam (Wezembeek-Oppem) en de Moelie (Linkebeek). 

Verder wordt over twee jaar een budget van 1,5 miljoen euro vrijgemaakt voor 

klimaatinvesteringen in de centra van vzw De Rand. De energie- en kostenbespa-

rende maatregelen kunnen dan weer middelen vrijmaken voor vzw De Rand voor 

het reguliere beleid.  

1.2.3. 3De Vlaamse Rand vanuit andere beleidsdomeinen en invalshoeken 

 Huisvesting 

 

Dankzij Vlabinvest zijn 351 woningen in de Vlaamse Rand in opbouw. Belangrijk 

is de nieuwe bevoegdheid van Vlabinvest om de achterstand inzake Welzijn weg 

te werken. De minister komt daar verder op terug. Het decreet Wonen in eigen 

streek wordt momenteel in het Vlaams Parlement behandeld. De doelstelling 

betaalbaar wonen in eigen streek, ook op de private markt, wordt verder 

ondersteund. 

 

 Taalwetgeving 

 

De minister zet verder in op het toezicht op de taalwetgeving. Concreet gaat het 

over het opvolgen van het benoemingsdossier van de voorzitter van de Raad 

voor Maatschappelijk Welzijn in Wezembeek-Oppem en de burgemeesterproble-

matiek in Linkebeek. Volgend jaar wordt een ontwerp van decreet voorgelegd 

rond het taalgebruik bij opmaak van notariële akten. 

 

 Onderwijs 

 

In december 2017 vindt een studiedag plaats rond taalbeleid voor scholen in de 

Vlaamse Rand, op initiatief van Onderwijs, in samenwerking met vzw De Rand. 

De minister vraagt al langer om specifieke instrumenten voor de problematiek die 

zich steeds sterker manifesteert in de Rand. Er is ook een tweede afname van de 

capaciteitsmonitor waarbij de noden inzake onderwijscapaciteit in kaart gebracht 

worden.  

 

 Werk 

 

Inzake Werk wordt gefocust op het promoten van tewerkstellingsmogelijkheden 

in de Vlaamse Rand door Actiris en VDAB voor Brusselse werkzoekenden. Actiris 

legt een grotere openheid aan de dag voor de Vlaamse Rand. Het samenwer-

kingsakkoord tussen de Vlaamse en Brusselse Regering ter versterking van de 

interregionale arbeidsmobiliteit wordt geüpdatet. Er worden nieuwe maatregelen 

gestart voor Tijdelijke Werkervaring VDAB en Wijk-werken. 

 

 Economie 

 

Aangaande de problematiek van de luchthaven van Zaventem en de vluchten 

kijkt de minister de komende weken uit naar de initiatieven van federaal minister 

van Mobiliteit François Bellot in opvolging van het vonnis van de Rechtbank van 

Eerste Aanleg van Brussel. 

 

VLAIO onderzoekt vestigingssites om de noordrand nog attractiever te maken als 

locatie voor toekomstgerichte activiteiten. Tegelijk zijn er de brownfieldconve-

nanten voor de reconversie van oude industriële sites. De erkenning van 
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Zaventem-Vilvoorde als ontwrichte zone maakt dat er lastenverlaging geldt bij de 

aanwerving van personeel. 

 

 Mobiliteit 

 

De doorstart van Via-Invest als De Werkvennootschap werd gerealiseerd. Ze zijn 

volop bezig met de verdere uitwerking van de herinrichting van de R0 en de 

selectie van de twaalf quick wins. Naast de infrastructuurwerken voor het 

autoverkeer wordt er geïnvesteerd in alternatieven: fietsinfrastructuur en nieuwe 

tramlijnen.  

 

Voor sneller openbaar vervoer werd een gunning aan Van Hool goedgekeurd voor 

de bouw van veertien trambussen. Eind 2018, begin 2019 worden de trambussen 

ingezet, in ieder geval voor de start van de werken aan de ring. Ze worden 

ingezet op het ringtracé, het tracé van Jette via Vilvoorde tot Zaventem. Er moet 

dus niet gewacht worden op de constructie van traminfrastructuur (aanleg 

bedding, sporen en bovenleiding).  

 

Het fietssnelwegennetwerk in de Vlaamse Rand wordt verder uitgebreid. Concreet 

streefdoel voor volgend jaar is 40km extra fietsinfrastructuur, als alternatief voor 

wegverkeer. 

  

 Cultuur, jeugd, sport en verenigingsleven 

 

De eerste resultaten van het onderzoek omtrent de haalbaarheid van een nieuw 

cultuur- en congrescentrum worden verwacht begin volgend jaar. 

 

 Welzijn en gezondheid 

 

De minister kijkt uit naar het voorstel van decreet inzake Vlabzorginvest en de 

besluiten die daaraan gekoppeld worden.  

 

 Toerisme 

 

Er werd reeds veel geïnvesteerd in de Plantentuin in Meise. In 2017 kwamen daar 

nog belangrijke extra investeringen bij voor het bezoekerscentrum. De minister 

verwacht ook veel van de herinrichting van de site Groenendaal in het 

Zoniënwoud. Voorts wijst de minister op de selectie van Breugelprojecten voor 

het Bruegeljaar: ‘The World of Bruegel in Black and White’ van de Koninklijke 

Bibliotheek in Brussel, ‘The Bruegel Experience’ (Bruegelhuis), ‘Back to Bruegel’-

tentoonstelling (Hallepoort), ‘Feast of Fools, Bruegel herontdekt’-tentoonstelling 

(kasteel Gaasbeek) en ‘De Blik van Bruegel’-tentoonstelling (Dilbeek). 

 

De minister kijkt ook uit naar de heropening van het Koninklijk Museum voor 

Midden-Afrika in Tervuren in juni 2018. 

 

 Integratie en inburgering 

 

Na evaluatie van de proeftuinen in Sint-Pieters-Leeuw en Dilbeek wordt een 

nieuwe methodiek voorgesteld aan de gemeenten en geïmplementeerd. Er 

komen concrete aanbevelingen ter versterking van een integrale aanpak in de 

proeftuinen. De projecten gestoeld op intergemeentelijke samenwerking worden 

voortgezet. 
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1.2.4. Het groene karakter van de Rand bewaken 

 Waardevolle natuur koesteren en versterken 

 

De minister verwees reeds naar de geplande bosuitbreiding voor de Vlaamse 

Rand die hij samen met collega Joke Schauvliege realiseert. Nu reeds werd 450 

hectare bijkomend groen gerealiseerd en er zit nog meer in de pijplijn. Er komt 

ook 338 hectare zomerspeelzone (zie bijlage 8 gedetailleerd overzicht fiche Stand 

van de Rand). De doelstelling van 1000 hectare groen voor de Vlaamse Rand 

gaat al enkele regeringen mee. Nu komt er pas echt schot in de zaak.  

 

Er wordt een toekomstvisie uitgewerkt voor het park van Gaasbeek-domein 

Groenenberg. Het potentieel wordt momenteel te weinig benut. De toeristische 

initiatieven van het Hallerbos in 2017 worden versterkt. De tijdelijke overrompe-

ling als de hyacinten bloeien, moet in betere banen geleid worden, onder meer 

inzake parkeerplaats.  

 

 Open ruimte 

 

De werken in het kader van het landinrichtingsplan Molenbeekvallei worden 

verder voorbereid. Diverse inrichtingsplannen zijn in voorbereiding (Oostelijke 

Maalbeekvallei, IJsevallei). Over de open ruimte wordt afgestemd met De 

Werkvennootschap in het kader van de herinrichting van de R0. De projecten 

Zaventem-Zuid en Woluwe-Trawool-Floordambos worden opgenomen in de 

meerjarenplanning. 

 

 Landbouw 

 

VLM nam deel aan het periodiek overleg met Leefmilieu Brussel rond een ‘korte 

keten’ in Neerpede en omgeving. 

2. Bespreking 

2.1. Uiteenzetting door Jo De Ro 

Ieder jaar probeert Jo De Ro de beleidsbrieven van alle ministers van de Vlaamse 

Regering door te nemen met het oog op verwijzingen naar de Vlaamse Rand. In 

de beleidsbrief van Sven Gatz, Vlaams minister voor Brussel, komt de Vlaamse 

Rand bijna structureel terug. Bij de initiatieven in Brussel verwijst hij veelvuldig 

naar de Vlaamse Rand. Dat is ook evident. Het gebied omsluit Brussel. In de 

beleidsbrieven Vlaamse Rand blijft hij op zijn honger zitten aangaande 

verwijzingen naar Brussel. Er kan meer worden aangegeven op welke terreinen 

meer samenwerking wenselijk is met het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest, de 

ministers van de Vlaamse Gemeenschap en van de VGC. Temeer omdat die 

initiatieven er wel zijn en omdat de aandacht van het parlement ze kan 

versterken. 

 

De Open Vld-fractie vindt de omvorming van vzw De Rand tot een EVA positief. 

Daarmee wordt voldaan aan de bepalingen van deugdelijk bestuur en professio-

nalisering. In verband met de begroting vraagt het lid zich wel af hoe het verschil 

te verklaren is tussen het totaal van de ontvangsten, afgerond 8,8 miljoen euro, 

en het totaal van de uitgaven, afgerond 10,1 miljoen euro.  

 

Op het vlak van Werk begint de samenwerking tussen Actiris en VDAB zijn 

vruchten af te werpen. In Brussel is een enorm reservoir aan arbeidskrachten die 

de weg naar de arbeidsmarkt niet vinden en in de Rand is de vraag naar 

arbeidskrachten groot. Voor beide regio’s is het een versterking dat jobs worden 

ingevuld en dat de werkloosheid wordt verminderd. 
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Jo De Ro juicht toe dat in toenemende mate projecten worden opgezet om 

anderstalige nieuwkomers te verwelkomen. De proefprojecten inzake onthaal en 

integratie zijn lovenswaardig. Hij kijkt met veel interesse naar de initiatieven 

inzake NT2 en inburgering. Brussel is daar veel later mee begonnen dan 

Vlaanderen. Ziet de minister mogelijkheden tot samenwerking, bijvoorbeeld voor 

het samen organiseren van cursussen als er plaats tekort is in Brussel of in de 

Vlaamse Rand, of het doorsturen van kandidaat-cursisten? Wordt daar 

afstemming nagestreefd? Projecten als @leveltowork zijn het vermelden waard. 

Zij helpen de bijzondere doelgroep van hoogopgeleide anderstaligen om ook de 

weg naar de arbeidsmarkt en de Nederlandse taal te vinden en om hun hoger 

diploma in te zetten. 

 

Aangaande Media vermeldt de beleidsbrief terecht de mogelijkheden van RINGtv 

om meer samen te werken met de RandKrant en vzw De Rand. De commissie 

bracht afgelopen jaar een werkbezoek aan zowel BRUZZ, RandKrant (vzw De 

Rand) als RINGtv. De Open Vld-fractie is voorstander van meer doorgedreven 

samenwerking, niet enkel tussen de media van de Vlaamse Rand maar ook met 

de Brusselse media. De redacties nemen zelf al initiatieven maar de Vlaamse 

Gemeenschap moet dit stimuleren. 

 

Het lid kijkt verwachtingsvol uit naar de eerste ritten van de trambus op een 

verbeterd tracé. Het is positief dat er in fietsverkeer en openbaar vervoer 

geïnvesteerd wordt. Gebruikers van zowel MIVB als De Lijn vragen waarom de 

informatie over en door beide vervoersmaatschappijen niet beter kan. Het 

melden van aankomende bussen is nog voor verbetering vatbaar. Aan de nieuw 

aangelegde busterminal in Vilvoorde wordt de informatie van beide vervoers-

maatschappijen verstrekt maar blijkbaar is dat niet overal in de Rand en Brussel 

het geval. 

 

Jo De Ro vindt het vreemd dat in een beleidsbrief bij Wonen enkel verwezen 

wordt naar de conceptnota van de N-VA. Kan de minister bevestigen dat het wel 

degelijk op het niveau van de Vlaamse Regering getild wordt en dat het een 

initiatief is van de meerderheid? 

 

Bij het Gordelfestival editie 2018 wordt Tervuren de focusgemeente. Het lid hoort 

dat sommige lokale mandatarissen uit de faciliteitengemeenten vragende partij 

zijn om in het jaar van de gemeenteraadsverkiezingen de zes faciliteitengemeen-

ten als focusgemeenten te kiezen. De Vlaamse overheid zal daarin het voortouw 

moeten nemen; de vijf onwillige burgermeesters van die gemeenten zullen het 

zelf niet voorstellen. Dat zou de Nederlandstalige collega’s in die gemeenten 

steunen. Wordt die piste onderzocht?  

 

In de beleidsbrief Onderwijs 2017-2018 van Vlaams minister van Onderwijs, 

Hilde Crevits, worden in een kort hoofdstukje over Brussel en de Vlaamse Rand 

twee initiatieven vermeld. Ten eerste specifieke maatregelen organiseren in het 

kader van het actieplan tegen radicalisering voor Brussel en de Vlaamse Rand. Ze 

plant daarvoor overleg met lokale politiezones en de lokale besturen. Is minister 

Ben Weyts daarvan op de hoogte? Werkt hij daaraan mee? Welke bijzondere 

focus vindt hij noodzakelijk in de Vlaamse Rand? Ten tweede wordt een nieuwe 

capaciteitsmonitor opgesteld met niet enkel focus op het basisonderwijs maar 

meer op het secundair onderwijs. Minister Crevits zal daarbij specifieke aandacht 

besteden aan capaciteitsgevoelige gebieden als Brussel en de Vlaamse Rand. Jo 

De Ro heeft minister Crevits opnieuw gevraagd om oog te hebben voor de 

snellere veranderingen in die regio’s dan in de rest van Vlaanderen. Tijdens de 

hoorzittingen (Parl.St. Vl.Parl. 2014-15, nr. 377/1) heeft het lid de Studiedienst 

van de Vlaamse Regering erop gewezen dat hun prognoses al jaren een 

onderschatting zijn van de reële groei van de (vooral jonge) bevolking in Brussel 

en de Vlaamse Rand. Ook nu wil het lid van minister Ben Weyts en zijn 
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administratie bijzondere aandacht vragen bij het opstellen van de capaciteitsmo-

nitor. Hij stelt voor een soort bonus toe te kennen aan die gemeenten in de 

Vlaamse Rand en Brussel waar de reële cijfers de afgelopen jaren telkens de 

prognoses hebben overschreden. Bij de capaciteitsmonitor zou voor de 

gemeenten met een onderschatting een soort surplus bijgeteld kunnen worden. 

Dat zal een groot verschil maken voor die gemeenten. 

2.2. Uiteenzetting door Michel Doomst 

De CD&V-factie kijkt heel erg uit naar wat Vlabzorginvest (2,5 miljoen euro) op 

het terrein zal geven. Michel Doomst hoopt dat daarmee de historische 

achterstand in Vlaams-Brabant zo snel mogelijk voor een deel wordt weggewerkt.  

 

De inkanteling van de sectorale subsidies in het Gemeentefonds heeft het 

Grondwettelijk Hof in mei vernietigd voor de faciliteitengemeenten. Voor de 

subsidies voor Cultuur, Jeugd en Sport is dat een probleem. Wellicht zal men hier 

en daar op het terrein proberen die middelen in het geheel te laten verdrinken. Is 

al met vzw De Rand en de Conferentie van Vlaamse mandatarissen besproken 

hoe de Vlaamse Gemeenschap dat zal aanpakken? Heeft de minister daarover 

overlegd met zijn collega voor Binnenlands Bestuur, Liesbeth Homans? Is daar 

een oplossing voor? Het lid vreest problemen op het terrein. 

 

Voor de subsidies aan projecten met een Vlaams karakter heeft de minister voor 

een hefboomeffect gekozen. De CD&V-fractie was voorstander van kleinschalig-

heid. Is er een evaluatie gebeurd van de projecten die in oktober 2016 en maart 

2017 werden goedgekeurd? Wat zijn de resultaten ervan? 

 

Wat zijn de resultaten voor de Randuitcheques? Wat is de evolutie ter zake? 

 

Voor de RandKrant wordt een lezersonderzoek in 2018 in het vooruitzicht 

gesteld. Wat werd met de resultaten van het vorige onderzoek uit 2013 gedaan? 

De appreciatie lag toen hoger dan in 2008. Uit het onderzoek bleek ook dat de 

anderstaligen en de jongeren de probleemdoelgroep waren. Heeft de minister 

middelen achter de hand om te remediëren als het onderzoek uitwijst dat die 

doelgroepen nog te weinig bereikt worden? 

 

In 2016 vroeg RINGtv een impulssubsidie voor integratie en taal. RINGtv zou 

daar een mooi platform voor zijn. Kan dit niet gesteund worden, in de weten-

schap dat de groei van nieuwe instromers de volgende jaren zal toenemen? 

 

Er zijn vier belangrijke overlegplatformen voor het beleid in de Vlaamse Rand. 

Een daarvan is het Coördinatieplatform Stand van de Rand. In 2018 komt er een 

nieuwe rapportage over de stand van zaken van de 22 projecten. Kan de minister 

zeggen welke projecten op schema zitten en welke niet of minder goed 

uitgevoerd geraken? 

 

De minister zegt in zijn beleidsbrief dat hij al wat gebeurt op de overlegplatfor-

men (Coördinatieplatform Stand van de Rand, Platform van de gemeenten uit de 

Vlaamse Rand, de Conferentie van Vlaamse mandatarissen uit de faciliteitenge-

meenten en het Toekomstforum Halle-Vilvoorde) zal ‘opvolgen’. Het lid krijgt 

daarbij het gevoel dat het louter om registreren gaat. Kan de minister dit niet 

‘actiever’ formuleren? De overlegplatformen beschikken over veel waardevolle 

expertise. 

 

Betaalbaar wonen is een zeer belangrijk aandachtspunt. Het principe van Wonen 

in Eigen Streek wordt hersteld. In de beleidsbrief Vlaamse Rand 2017-2018 van 

minister Weyts wordt niet verwezen naar de beleidsbrief Wonen en het 
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woonbeleid van Vlaams minister Liesbeth Homans. Wordt daar binnenkort ‘nog 

een duwtje aan gegeven’? 

 

De rol en de initiatieven van de provincie Vlaams-Brabant worden onderbelicht of 

komen niet aan bod, vindt Michel Doomst. Hij hoopt dat de provincie in de 

toekomst als belangrijke partner wordt behouden. 

 

Ten aanzien van Brussel voelt het lid in de beleidsbrief wat koudwatervrees om 

zelf de sprong te wagen of wederzijdse betrekkingen aan te knopen. Kan er geen 

warmwaterkruik aangereikt worden om dat te stimuleren en te activeren? Het 

Cijferboek Vlaamse Rand 2017 zegt heel duidelijk dat de nabijheid van Brussel 

een grote invloed heeft op de migratie naar de Vlaamse Rand. Als het regent in 

Brussel, zal men in de Vlaamse Rand met de nattigheid zitten. “Wetenschappelij-

ke studies schreeuwen om meer samenwerking tussen Brussel en de Vlaamse 

Rand. Die twee moeten dringend meer op mekaar inspelen om de uitdagingen op 

het vlak van bijvoorbeeld integratie, mobiliteit en ruimtelijke ordening aan te 

kunnen pakken.”. Kan de minister daar niet wat actiever op inspelen en vanuit 

Vlaanderen richting Brussel meer “pikuren” in positieve zin’ geven? Enkele 

cijfergegevens uit het cijferboek illustreren dit. In 10 jaar tijd is er een 

bevolkingsgroei van 8,1%. 22,3% van de inwoners van de Vlaamse Rand is 

jonger dan 18. In 2006 had 14,8% van de bevolking een niet-Belgische 

nationaliteit; in het Vlaamse Gewest is dat 8,1%. De meerderheid van de 

moeders in de Vlaamse Rand spreekt ofwel Nederlands ofwel Frans met hun 

kinderen; ten opzichte van 2010 is dat aandeel moedertaal Frans enorm 

toegenomen. Spreker besluit dat de uitdaging enorm is. Het Vlaamse beleid moet 

daar actief, in dialoog op inspelen. 

2.3. Uiteenzetting door An Moerenhout 

De Groenfractie vindt dat minister zijn bevoegdheid als minister voor de Vlaamse 

Rand au sérieux neemt. De beleidsbrief is zeer gedetailleerd en volledig, zegt An 

Moerenhout. Het grote punt van kritiek van Groen betreft zijn bevoegdheid als 

coördinerend minister voor de Vlaamse Rand. Hij schiet daar sterk tekort, vooral 

op het vlak van mobiliteit, leefbaarheid enzovoort.  

 

Vlabinvest krijgt al 2,5 miljoen euro, het rollend fonds Vlabzorginvest zal in 2018 

2,5 miljoen euro krijgen. Dat is vanzelfsprekend positief en zal de historische 

achterstand in de Vlaamse Rand deels wegwerken. De minister wees er vorig jaar 

op dat er op de begroting van Vlaams minister voor Welzijn, Volksgezondheid en 

Gezin, Jo Vandeurzen, een groeipad van 500 miljoen euro aankomt en dat de 

Vlaamse Rand daar zijn rechtmatig deel van zou krijgen om de inhaalbeweging te 

maken. Het lid gaat ervan uit dat het om middelen gaat buiten het rollend fonds. 

Kan de minister verduidelijken of er effectief een deel van die 500 miljoen euro is 

toegewezen aan Vlaams-Brabant? Over hoeveel gaat het voor 2017 en wat zijn 

de prognoses voor 2018? 

 

Groen is verheugd over de evolutie op het vlak van Werk, door de intense 

samenwerking tussen VDAB en Actiris. De fractie evalueert de projecten als 

@leveltowork en de maatregelen Tijdelijke Werkervaring VDAB en Wijk-werken 

als zeer positief. An Moerenhout vraagt of het om eenmalige projecten gaat. 

Worden de projecten geëvalueerd en worden op basis daarvan eventueel in de 

toekomst structurele financiering en ondersteuning toegekend? 

 

De Randuitcheques zijn een goed initiatief, maar het is zonde als ze onderbenut 

worden. Heeft de minister zicht op hoeveel cheques toegekend worden, en 

hoeveel daarvan werkelijk besteed worden? Ziet hij verbetermogelijkheden in het 

bestaande systeem? 
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Voor Groen is mobiliteit een knelpunt. Veel vooruitgang is er niet te merken als 

men ziet hoe het verkeer vastloopt. Het lid beperkt zich hier tot vier specifieke 

vragen. De omwonenden van het tracé van de sneltram Willebroek-Brussel 

verkeren al een hele tijd in onzekerheid over de onteigeningen. Na de medede-

ling dat ze onteigend zullen worden hebben ze niet veel informatie meer 

gekregen van de Vlaamse overheid. Er is ongerustheid over het onteigeningsbe-

drag voor hun woning. Hoe komt het dat ze niets meer vernemen? Is er 

binnenkort een samenkomst met de omwonenden gepland?  

 

De minister deelde mee dat de ringtrambus reeds gegund werd. An Moerenhout 

vraagt om bevestiging dat het om een definitieve keuze gaat. Groen vindt het 

jammer dat er gekozen is voor dieselhybridebussen gezien de beperkte 

milieuvriendelijkheid daarvan. Waarom werd voor die dieselhybridebussen 

gekozen? Waren er in de aanbesteding dan geen voorwaarden inzake milieu-

vriendelijkheid opgenomen? Hoe is de aanbesteding exact verlopen? 

 

De beleidsbrief meldt dat het voorontwerp voor het knooppunt Londerzeel-Zuid 

zijn definitieve vorm nadert, eveneens in nauw overleg met de betrokken 

gemeenten. Groen heeft daarover zeer veel vragen gekregen van buurtbewoners. 

Het lid vermoedt dat het de verkeerswisselaar Londerzeel-Westrode betreft. Kan 

de minister daar wat meer informatie over geven? 

 

Groen vraagt inzake mobiliteit al langer meer samenwerking met Brussel. Daar 

zijn quick wins te realiseren voor de doorstroming van het openbaar vervoer, 

voor flexibiliteit en comfort voor de reizigers. 

 

De beleidsbrief is zeer beknopt over de Task Force Onderwijs Vlaamse Rand. Kan 

de minister een stand van zaken geven over de uitvoering van de adviezen van 

de taskforce?  

 

Voor 2017 werd 3 miljoen euro extra gegeven aan Vilvoorde, Halle en Dilbeek om 

de dringendste noden te lenigen, ter compensatie voor het feit dat ze nog steeds 

niet als centrumsteden zijn erkend. Volgt de minister de besteding van die 

middelen op? Kan hij daarvan een overzicht geven? 

 

Maandag heeft de gemeente Grimbergen een negatief advies gegeven voor het 

Eurostadion. Wemmel dreigt beroep aan te tekenen als de Vlaamse Regering een 

vergunning geeft. Het schepencollege van Grimbergen gaf in zijn motivatie mee 

dat de overlast op het vlak van milieu, mobiliteit en stedenbouw te zwaar 

doorweegt. Mobiliteit is zeer belangrijk voor de minister. De gemeente 

Grimbergen is natuurlijk niet de enige adviesverlener en uiteindelijk is het de 

Vlaamse overheid die de vergunning al dan niet moet toekennen. Dat zou voor 

februari 2018 moeten gebeuren. Welke rol speelt de minister binnen de regering 

om de belangen van de Vlaamse Rand in dit dossier te verdedigen? Dit is bij 

uitstek een dossier waar de minister zijn bevoegdheid als coördinerend minister 

kan gebruiken. Welke concrete stappen zal hij zetten om de belangen van de 

betrokken gemeenten in de Vlaamse Rand te beschermen? Naast de protesten 

van de gemeenten Grimbergen en Wemmel zijn er ook heel veel bezwaarschrif-

ten van burgers binnengekomen. 

2.4. Uiteenzetting door Lieve Maes 

De N-VA-fractie verdeelt zijn reacties op de beleidsbrief en de begroting over 

verschillende sprekers, zegt Lieve Maes. Zijzelf wil het vooreerst hebben over de 

Plantentuin van Meise. Daar is mooi werk gebeurd en spreekster is verheugd dat 

er verder in geïnvesteerd wordt. 

 



34 15 (2017-2018) – Nr. 4-B 

Vlaams Parlement 

Spreekster is voorstander van een sterkere samenwerking in de toekomst tussen 

RINGtv en de RandKrant. Alle betrokkenen zijn daar zelf ook van overtuigd, 

meent het lid. Ze is ook verheugd dat er bovenop het onderzoek naar meer 

samenwerking opnieuw een lezersonderzoek voor de RandKrant gepland wordt in 

2018. Lieve Maes vindt dat RINGtv mooi werk geleverd heeft met het project 

rond integratie. Ze hoopt dat het onderzoek door WHY5Research en Tiqah, over 

de mogelijke rol van regionale televisie in het aanleren van taal en het 

bevorderen van integratie in deze commissie kan worden voorgesteld. 

 

Lieve Maes vindt het verstandig om een ‘oorlogskas’ aan te leggen voor het geval 

het Nederlandstalige gemeenschapsleven op het vlak van Jeugd, Cultuur en Sport 

geen steun krijgt van hun gemeentebestuur. Is het mogelijk om ook middelen te 

vinden voor het aanslepende probleem van het Nederlandstalige onderwijs in 

Kraainem waar het volgende niveau nog steeds niet gerealiseerd is wegens de 

zeer dure huurprijzen van de school. Het probleem vraagt om een creatieve 

oplossing. 

 

Vzw De Rand kan een beroep doen op klimaatmiddelen voor energiebesparende 

maatregelen aan hun infrastructuur. Het lid vernam graag de planning van de 

werken. Welk gemeenschapscentrum wordt het eerst aangepakt? 

 

Het Luchthavenhuis is volgens Lieve Maes een zeer mooi en permanent voorbeeld 

van de samenwerking tussen VDAB en Actiris.  

2.5. Uiteenzetting door Bart Nevens 

De beleidsbrief toont zeer goed welke problemen en uitdagingen in de Rand 

moeten worden aangepakt en waar de minister er ook effectief antwoord op 

geeft. Het is geen toeval dat er een minister voor de Vlaamse Rand is en niet 

voor de Vlaamse kust, zegt Bart Nevens. Historische problemen zijn niet van de 

ene dag op de andere op te lossen. De N-VA-fractie erkent ook dat mobiliteit een 

van de grootste uitdagingen is. Het hangt samen met de ruimtelijke orde of 

wanorde die in het verleden ontstaan is door verkeerde keuzes. Voor de N-VA 

moet de Vlaamse Rand groen zijn, Vlaams, veilig en tegemoetkomen aan de 

inwoners van de Vlaamse Rand. Er zijn noden op het vlak van onderwijs en zorg. 

Maar als er nu problemen zijn in de Vlaamse Rand, is dat omdat sommigen de 

problemen in hun gewest onvoldoende aanpakken.  

 

Inzak mobiliteit is Bart Nevens lovend over het feit dat de minister de ring rond 

Brussel nu eindelijk wil aanpakken. De Werkvennootschap moet het proces 

versnellen. N-VA is verheugd dat er een visie ontwikkeld is voor de verbetering 

van de doorstroming van het wegverkeer. De combinatie met fietsverkeer en 

openbaar vervoer is volgens het lid ongezien: 60km nieuwe trambusverbindin-

gen, 40km fietsinfrastructuur en 20km verbetering van de ring. Spreker beseft 

dat er een aantal obstakels zijn die de minister een voor een moet opruimen. Dan 

zal ooit de mobiliteit rond Brussel en in de Vlaamse Rand verbeteren. De 

investeringen zullen ook de Brusselaar ten goede komen. 

 

Het lid hoopt dat de timing voor de twaalf quick wins vóór 2019 kan worden 

aangehouden. Positief is ook dat een aantal gemeentebesturen gebruik zullen 

kunnen maken van de floating car data software om eindelijk een antwoord te 

kunnen bieden op het sluipverkeer. Hij is benieuwd naar de resultaten. 

 

Bart Nevens stelt vooruitgang vast in het aantal hectare toegankelijk groen. 1000 

hectare toegankelijk groen is niet min. In het verleden is er weinig voor gedaan. 

Het lid beseft wel dat Vlaams minister voor Natuur Joke Schauvliege daar een 

belangrijke partner in is omdat ANB en VLM onder haar bevoegdheid vallen. Hij 

onderstreept ook het belang van de lokale besturen die een aantal van hun 
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projecten kunnen inpassen in het streefdoel om meer toegankelijk groen te 

creëren in de Vlaamse Rand. Hij is benieuwd naar de evolutie in het toegankelijk 

maken van alle bossen, zoals minister Schauvliege heeft voorgesteld. Dat is voor 

N-VA een brug te ver want waar de toegankelijkheid niet gewenst is zal ze 

moeilijk te bewaken zijn. Het debat daarover is nog niet afgerond. 

 

Veiligheid komt minder aan bod in de beleidsbrief, vindt Bart Nevens. De 

Vlaamse Rand wordt regelmatig geplaagd door dievenbendes die vanuit Brussel 

afzakken. Het lid stelt voor dat minister Ben Weyts contact opneemt met de 

minister voor Binnenlands Bestuur om de politie te versterken door samenwer-

king of uitwisseling van informatie. Lokale besturen kunnen weinig antwoord 

bieden op die dievenbendes. Er wordt gewerkt met cameraschilden, maar 

misschien is dat te combineren met de initiatieven van de minister rond ANPR-

camera’s. Het lid hoopt dat de veiligheid in de Rand op die manier kan 

verbeteren. 

2.6. Uiteenzetting door Peter Persyn 

Peter Persyn feliciteert de minister voor zijn faciliterende rol, zeker op domeinen 

waarvoor hij weinig budget heeft maar toch via zijn ‘enzymatische’ werking 

dingen in beweging brengt. Vlaanderen heeft veel geld veil voor Onderwijs. De 

laatste jaren is daar veel geld in geïnvesteerd. In 2016 werden in de Vlaamse 

Rand meer dan 1000 plaatsen bij gecreëerd, in Brussel bijna 2000. Er zijn heel 

veel pendelbewegingen. Het Vlaamse onderwijs in Brussel en de Vlaamse Rand 

ligt zeer goed in de markt. Spreker kijkt ook uit naar de capaciteitsmonitor in 

2018. Positief is ook de studiedag rond taalbeleid. Het lid hoopt dat de goede 

praktijken daar zo veel en zo snel mogelijk gedeeld kunnen worden. 

 

Hetzelfde geldt voor inburgering. Er lopen een aantal proefprojecten in Sint-

Pieters-Leeuw, Dilbeek en Vilvoorde. Het lid hoopt dat nog tijdens de rest van 

deze zittingsperiode de goede praktijken daarvan zo breed mogelijk gedeeld 

worden.  

 

Volgens Peter Persyn is er nooit sprake geweest van een groeipad van 500 

miljoen euro voor Welzijn, zoals An Moerenhout beweert, maar wel van 440 

miljoen euro. Daarmee heeft minister Jo Vandeurzen zeker een belangrijke 

inhaalbeweging gerealiseerd voor ouderenzorg zowel voor de residentiële zorg als 

voor de assistentiewoningen. Het gevolg is zelfs dat er problemen zijn om voor 

die nieuwe woningen het nodige personeel te vinden. In het dossier Vlabzorgin-

vest heeft minister Ben Weyts voorbeeldig zijn faciliterende rol vervuld. Het 

betreft een oud zeer dat zeker sinds 2000 expliciet door gedeputeerde Monique 

Swinnen werd aangeklaagd. De minister heeft vorig jaar hierin een doorbraak 

gerealiseerd, en dat wordt nu door de meerderheidspartijen, CD&V in het 

bijzonder, kordaat aangepakt. Het zal leiden tot een voorstel van decreet waarbij 

de inhaalbeweging effectief ingezet zal worden. Dat gaat natuurlijk niet over de 

grote werven van residentiële ouderenzorg en kinderopvang waar minister Jo 

Vandeurzen de inhaalbeweging al heeft ingezet. Dit gaat over de deelsectoren die 

jaren geleden hebben onder een mattheuseffect: wie veel heeft, krijgt veel. Het 

gaat concreet over bijzondere jeugdzorg, geestelijke gezondheidszorg en zorg 

voor personen met een beperking. Het is opnieuw een soort faciliterend budget 

om de stiefmoederlijk behandelde deelsectoren, vooral in het arrondissement 

Halle-Vilvoorde, een boost te geven. Het is de betrachting van de meerderheids-

coalitie dat vernieuwende projecten van sociaal ondernemerschap daarin een deel 

krijgen. Het lid dankt de minister namens de hele provincie Vlaams-Brabant om 

dit mee in de steigers te hebben gezet. 
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2.7. Uiteenzetting door Katia Segers 

Volgens Katia Segers moet men de minister zijn enthousiasme voor de Vlaamse 

Rand nageven, maar toch is ze misschien de meest pessimistische in deze 

commissie. De afgelopen jaren werden vooral veel woorden beleden maar die 

zullen de regio niet vooruit helpen om de uitdagingen inzake internationalisering, 

hyperdiversiteit en mobiliteit het hoofd te bieden en een tandje bij te schakelen 

om voor Welzijn, Onderwijs en Armoedebestrijding werkelijk een inhaalbeweging 

te maken. Een belangrijk speerpunt in deze problematiek blijft voor de sp.a-

fractie de erkenning van Halle-Vilvoorde als centrumregio. De minister mag zich 

terecht op de borst kloppen dat hij vorig jaar 3 miljoen euro extra middelen heeft 

bedongen ter ondersteuning van de verstedelijkte kernen in Halle-Vilvoorde. Dit 

is echter geen structurele, langetermijnoplossing. Nochtans dacht spreekster dat 

de formele erkenning van Halle-Vilvoorde als centrumregio een piste was die alle 

fracties genegen zijn. Alle voluntarisme ten spijt, mist het lid in de beleidsbrief 

een visie voor structureel betere ondersteuning van de verstedelijkte kernen in 

de Vlaamse Rand om de grootstedelijke problemen op een adequate manier aan 

te pakken. Met een éénmalige financiële injectie en een paar impulssubsidies 

komt men er immers niet. 

 

Uiteraard is de oprichting van Vlabzorginvest een belangrijke stap vooruit voor de 

regio, zij het vooral symbolisch, zegt Katia Segers. Men kan immers bezwaarlijk 

het mantra ‘middelen voorzien voor investeringen teneinde de historische 

achterstand in de welzijns- en gezondheidssectoren in de Vlaamse Rand weg te 

werken’ blijven declameren, als de middelen niet toenemen. Het betreft hier 

immers louter de inkanteling van de provinciale middelen. Gisteren meldde de 

pers nog dat er afgelopen jaar in de regio 270 rustoordbedden bijgekomen zijn. 

Dat is zeker een mooi cijfer, maar er is nog steeds een tekort van 1632 plaatsen 

of meer dan een kwart (27,2%) van de benodigde 5990 plaatsen in woonzorg-

centra. Over heel Vlaanderen beschouwd, ligt dat tekort met 21,2% een stuk 

lager. Wil de Vlaamse overheid het voornemen van een inhaalbeweging ernstig 

nemen, dan moeten er ook extra middelen voorzien worden om goede wil om te 

zetten in daden waar men op het terrein de vruchten van plukt. 

 

Vorig jaar heeft Katia Segers een amendement ingediend voor bijsturing ten 

gunste van het CAW Halle-Vilvoorde. Minister Jo Vandeurzen heeft toen voor 

2017 5 vte’s waarvan 4,5 voor Halle-Vilvoorde toegezegd. Heeft minister Ben 

Weyts bij zijn collega gepleit om die middelen te continueren voor 2018? 

 

Tijdens de meest recente editie van het Colloquium Stand van de Rand werd 

nogmaals onderstreept dat als er vanuit het Departement Welzijn middelen ter 

beschikking gesteld worden, Vlaams-Brabant steeds ondervertegenwoordigd is bij 

de projectaanvragen. Het is een oud zeer dat regelmatig door minister Jo 

Vandeurzen opgeworpen wordt. De beleidsbrief Vlaamse Rand 2017-2018 geeft 

aan dat het voorstel van decreet Vlabzorginvest voorziet dat "jaarlijks per sector 

kan vastgelegd worden of (en zo ja, op welke wijze) er voorrang gegeven kan 

worden aan de Vlaamse Rand in de realisatie van de Vlaamse programmatie 

inzake welzijns- en gezondheidsvoorzieningen of in de uitbreiding van het 

Vlaamse aanbod" (Parl.St. Vl.Parl. 2017-18, nr. 1351/1, p. 22). In dat verband 

lijkt het des te belangrijker om zicht te hebben op de ondervertegenwoordiging 

van Vlaams-Brabant bij subsidieaanvragen. Heeft de minister hiervoor reeds een 

verklaring? Zo nee, dan wordt het tijd om dit uit te pluizen en in kaart te 

brengen.  

 

Bakstenen zijn één pijler van de welzijns- en gezondheidssectoren, investeringen 

in mensen en werking vormen de andere. Op dat vlak loopt het in Vlaams-

Brabant – nog meer dan in de rest van Vlaanderen – schromelijk mis. Spreekster 
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verwees reeds naar het CAW Halle-Vilvoorde. De groeipaden in de begroting 

Welzijn en Gezondheid zijn te mager om aan de nood tegemoet te komen. 

 

In die context van schaarste op alle terreinen voor de Vlaamse Rand blijft Katia 

Segers het zeer moeilijk hebben met het feit dat de verschillende Vlaamse 

overheden maar liefst 730.000 euro veil hebben voor de organisatie van één dag, 

het Gordelfestival. Ongetwijfeld een zeer fijne dag voor de 26.000 deelnemers en 

organisatoren, maar het lid vindt een investering van 28 euro overheidsgeld per 

deelnemer overdreven. Zeker gezien de noden die er op het vlak van inburgering 

en taaipromotie zijn. Het budget voor de impulssubsidies voor projecten die het 

‘authentieke en Vlaamse karakter van de rand ondersteunen en versterken’ is in 

vergelijking maar een heel mager beestje. En dan heeft ze het nog niet over die 

300.000 euro aan haalbaarheidsstudies voor een congrescentrum in de Rand 

waar niemand op zit te wachten. 

 

Over die impulssubsidies stelt de minister in zijn beleidsbrief dat "al deze 

projecten de sociale cohesie en het gebruik van het Nederlands op lokaal of 

intergemeentelijk vlak stimuleren". Zoals de minister weet is spreekster van 

mening dat de voorwaarden en selectiecriteria voor deze projecten wat meer 

uitgediept mogen worden, en dat meer klaarheid geschept mag worden over de 

manier van evalueren en de samenstelling van de selectiecommissie. Mogelijk 

heeft de minister die opmerkingen reeds ter harte genomen bij het lanceren van 

de oproep in september jongsleden, maar het lid kan alleen afgaan op het 

aanvraagdocument op de website ‘Vlaamse Rand’ en dat blijkt nog steeds dat van 

maart te zijn. Katia Segers neemt dus aan dat er niet veel wijzigingen gebeurd 

zijn. Indien dat toch het geval is, kan de minister deze misschien hier mondeling 

toelichten en tegelijkertijd meegeven wie naast de vertegenwoordigers van het 

coördinatieteam Vlaamse Rand als deskundigen in de jury zetelen. 

 

De minister geeft in zijn beleidsbrief bijvoorbeeld aan dat bij toekenning van deze 

subsidies de voorkeur gaat naar "nieuwe initiatieven en projecten waarbij 

expertise wordt opgebouwd en gedeeld en zo een hefboom betekenen voor een 

sterke Vlaamse identiteit". Dit wordt echter niet als dusdanig geëxpliciteerd op de 

website, waar sprake is van "bijkomende criteria die een meerwaarde krijgen bij 

de beoordeling" (zijnde originaliteit en innovatieve aard van het concept; de 

overdraagbaarheid van het concept naar andere gemeenten, verenigingen, 

particulieren enzovoort (duurzaam karakter); de mate waarin het concept nieuwe 

inwoners betrekt). Naast het verder uitdiepen van de al dan niet aanvullende 

(kwaliteits)criteria, lijkt het Katia Segers een goed idee om ter illustratie op de 

website een best practice te presenteren, die potentiële aanvragers een duidelijk 

idee geven van het soort projecten dat ondersteund wordt. De meest recente 

oproep voor de impulssubsidies werd eind september afgesloten. Spreekster 

neemt dus aan dat de nieuw geselecteerde projecten ondertussen bekend zijn. 

Kan de minister deze toelichten?  

 

Ten slotte had het lid graag van de minister vernomen hoe de afgelopen 

projecten, die in 2016 impulssubsidies mochten ontvangen, geëvalueerd worden. 

Hoe wordt bekeken welke projecten een hefboomeffect hebben en eventueel 

uitgerold kunnen worden naar andere gemeenten? Wie neemt het op zich om 

deze projecten te selecteren en hieruit een toolkit te distilleren waarmee 

geïnteresseerde gemeenten of partners aan de slag kunnen gaan? Is het de 

bedoeling dat aanvragers bij het aflopen van hun project dergelijk materiaal 

afleveren, wordt dit doorgeschoven naar vzw De Rand, wordt hiervoor 

samengewerkt met het Agentschap Inburgering en Integratie, of ...? 

 

Immers, meten is weten. Katia Segers is het voornemen van een nieuwe 

taalbarometer en capaciteitsmonitor dan ook genegen, maar met die resultaten 

moet men ook op het terrein aan de slag gaan. Het Vlaamse Rand Cijferboek 
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2017 bevat een weelde aan informatie. Welke beleidsconclusies koppelt de 

minister aan deze bevindingen? Investeren in onderzoek om de complexe situatie 

genuanceerd in kaart te brengen, is broodnodig maar vervolgens moet er ook de 

politieke wil en vooral de financiële middelen zijn om de gesignaleerde 

problematieken structureel aan te pakken. 

 

‘Structureel’ impliceert in dit geval ook ‘in overleg’. Met het Coördinatieplatform 

Stand van de Rand, het Randplatform en ook het luisterend oor bij het 

Toekomstforum Halle-Vilvoorde slaagt de minister erin om de verschillende 

partners in de Vlaamse Rand op geregelde tijdstippen bij elkaar te brengen. Het 

lid apprecieert dit ten zeerste, maar in de beleidsbrief mist ze nog steeds 

structureel overleg met het Brusselse Gewest, zij het over onderwijs, of de 

problematiek van mobiliteit, of over politie. De middelen voor politie zijn in 

Brussel toegenomen, wat betekent dat dievenbendes uitwijken naar de Vlaamse 

Rand. Tot spijt van wie het benijdt, onderhoudt de Vlaamse Rand vooralsnog een 

symbiotische relatie met Brussel. Zeker op het vlak van demografische 

uitdagingen en werkgelegenheid is men gebaat met meer samenwerking. 

Minister Sven Gatz verwijst in zijn beleidsbrief Brussel 2017-2018 vaak naar de 

Rand maar omgekeerd gebeurt dit niet. 

 

Binnen deze commissie is er een brede appreciatie voor het werk van RINGtv, 

met name de manier waarop de regionale omroep zijn opdracht in een toch wel 

zeer divers verzorgingsgebied invult en de initiatieven om anderstaligen en 

nieuwkomers te betrekken bij het nieuws uit de Rand. Tegen 1 januari 2018 

moeten de nieuwe samenwerkingsovereenkomsten tussen de regionale 

omroepen en de Vlaamse Gemeenschap beklonken zijn. Minister Sven Gatz heeft 

aangegeven dat hier een specifieke regeling zal getroffen worden voor RINGtv, 

rekening houdend met de complexiteit van haar verzorgingsgebied en doelpu-

bliek, evenals de precaire financiële situatie. Kan de minister een stand van 

zaken geven van het overleg hierover met zijn collega? Op het colloquium over 

de rol van regionale televisie bij integratie van anderstaligen, werd de minister de 

vraag gesteld in welke mate hij de idee genegen is om RINGtv bijvoorbeeld ook 

een stukje in het Engels of in andere talen uit te zenden en om alles te 

ondertitelen. Hoe staat de minister daar tegenover? 

 

Het onderzoek van communicatiebureau Indiville focuste op het communicatiebe-

leid, de spelers en hun onderlinge wisselwerking in de Vlaamse Rand en zou als 

uitkomst gehad hebben dat een volledige integratie van de twee grote spelers 

(RINGtv en RandKrant) weliswaar niet wenselijk is, maar dat er verschillende 

mogelijkheden rond meer samenwerking zijn. Kan de minister dit concretiseren 

en deze mogelijkheden toelichten? Hoe hebben de betrokken partijen op de 

conclusies van dit onderzoek gereageerd? Welke mogelijkheden zien zij zelf in de 

nabije toekomst om al dan niet op een meer structurele manier samen te 

werken? Bovendien wordt ook samenwerking met BRUZZ ontwikkeld. Hoe, denkt 

de minister, kunnen zij nog structureler samenwerken? 

 

Als minister bevoegd voor Mobiliteit heeft minister Ben Weyts alle instrumenten 

in handen om de complexe mobiliteitsknoop in de Vlaamse Rand te ontwarren. 

Katia Segers apprecieert de nadruk die hij hierbij legt op investeringen in 

fietsinfrastructuur en de aanleg van tram(bus)verbindingen. Wanneer het gaat 

over de aanleg van fietspaden – maar ook wanneer het gaat over de heraanleg 

van de ring – spreekt de minister telkens van quick wins, maar op het terrein 

durft dat soms tegenvallen. Op 21 november 2017 heeft Vlaanderen de langste 

file ooit mogen meemaken. Vanuit een pessimistisch perspectief zou het lid 

durven stellen dat quick wins soms het gebrek aan een coherente visie moeten 

omschrijven. De sp.a-fractie is voorstander van de verlaging van de maximum-

snelheid op de ring tot 90km per uur die veiligheid en doorstroming ten goede zal 

komen. Alle experten zijn het er over eens dat dit zou helpen.  
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Als spreekster polst naar een overzicht van missing links in het netwerk van de 

fietssnelwegen dan moet de administratie van de minister het antwoord schuldig 

blijven omdat "het netwerk van fietssnelwegen nog niet definitief is vastgelegd". 

Opnieuw is er geen gebrek aan goede wil, maar het lid blijft hier op haar honger 

zitten. Als fietsliefhebber zal de minister ongetwijfeld ook wel een tandje willen 

bij schakelen en een eindspurt inzetten voor het einde van de legislatuur. 

 

Op 10 november besliste de Vlaamse Regering om de termijn voor de definitieve 

vaststelling van het gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan 'Brabantnet-Sneltram 

A12' te verlengen met zestig dagen. Dit gebeurde op verzoek van het Departe-

ment Omgeving, dat hierbij verwijst naar de complexiteit van adviezen en 

bezwaren in dit dossier. Kan de minister toelichten welke impact dit zal hebben 

op de realisatie van het Brabantnet? Wat zijn de belangrijkste bezwaren die 

geformuleerd werden en waarover het Departement Omgeving zich nog dient te 

buigen? 

 

De trambus kan sneller gerealiseerd worden dan een volwaardige tram. 

Spreekster vermoedt dat de capaciteit van een trambus kleiner is dan van een 

gewone tram. Hoe wil de minister de volledige capaciteitsnoden invullen? De 

werken rond het UZ Brussel lopen zeer goed. Het lid constateert echter dat 

reizigers die uit Vilvoorde naar het UZ Brussel gaan (lijn naar de luchthaven), aan 

de Heizel, de grens van de gewesten, moeten overstappen van trambus naar 

tram. Stemt de minister af met het kabinet van Brussels minister voor Mobiliteit 

Pascal Smet? 

 

Ten slotte stelt Katia Segers nog een aantal punctuele vragen. Is naast de 

vernieuwingen van de stookplaatsen van de Kam en de Moelie het complete  

plaatje reeds bekend van de klimaatinvesteringen die in de gemeenschapscentra 

van de Rand nodig zijn? Zullen de voorziene middelen volstaan om hieraan 

tegemoet te komen? 

 

Is er voor de gemeenschapscentra ondersteuning voorzien om hun bedrijfsvoe-

ring tegen 25 mei 2018 in overeenstemming te brengen met de Europese GDPR- 

privacyverordening? Aangezien zij heel wat persoonsgegevens verzamelen en 

verwerken, vallen zij binnen de scope van de richtlijn. De echo's uit het sociaal-

culturele veld duiden erop dat men zich hier ofwel niet van bewust is, ofwel niet 

weet hoe men dit kan aanpakken. Zou dit tevens gecoördineerd kunnen worden 

door vzw De Rand? Dit aspect dient zeker in rekening gebracht te worden, in het 

licht van de marktverkenning en keuze van een nieuw online ticketingsysteem. 

 

In het kader van de uitrol van het Vlaams actieplan ter preventie van geweldda-

dige radicalisering en polarisering wil minister Ben Weyts met de minister van 

Onderwijs Hilde Crevits de mogelijkheid onderzoeken om “noden in kaart te 

brengen”. De minister overweegt de oprichting van een werkgroep die zich richt 

op jongeren uit Brussel en de Vlaamse Rand. Daarnaast wil hij een netoverschrij-

dend overleg met de Brusselse politiezones en onderwijskoepels organiseren  

“om goede afspraken” te maken. Kan de minister die plannen concretiseren? 

Welke doelstellingen moet deze werkgroep vooropstellen? Welke partners, naast 

het onderwijs en politie, worden hierbij betrokken? Het middenveld, maar ook de 

lokale besturen bezitten heel wat expertise die gebruikt kan worden. Wat moet 

men verstaan onder het maken van “goede afspraken” enzovoort? Spreekster wil 

het idee zeker niet bij voorbaat afschieten, maar deze vragen moet men zich toch 

stellen om na te gaan of het oprichten van 'nog een werkgroep' wel enig effect 

zal ressorteren. 

 

Vzw De Rand ontvangt in 2018 500.000 euro om enerzijds subsidies te verlenen 

aan initiatieven die het jeugd- en sportbeleid ondersteunen in faciliteitengemeen-

ten en om anderzijds bijkomende eigen investeringen te doen. In de toelichting 
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bij de begroting wordt aangegeven dat de verdeling geraamd wordt op 200.000 

euro subsidies en 300.000 euro voor bijkomende eigen investeringen. Kan de 

minister dit verder toelichten, met name welke eigen investeringen momenteel 

reeds gepland staan? 

 

Bij de inkanteling van de sectorale subsidies in het Gemeentefonds is de Vlaamse 

Regering steeds van oordeel geweest dat die middelen niet meer geoormerkt 

moesten worden. Men moest, zei men, vertrouwen op de verantwoordelijkheids-

zin van de gemeenten dat ze die middelen blijven besteden aan sport, jeugd en 

cultuur. Het is duidelijk dat de regering niet hetzelfde vertrouwen heeft in de 

faciliteitengemeenten.  

 

De sp.a-fractie blijft pleiten voor een volwaardig justitiehuis in plaats van 

antennewerking. Kan de minister de stand van zaken geven van dit dossier?  

 

In zijn beleidsbrief geeft de minister aan dat op basis van screeningsgesprekken 

van het Agentschap Integratie en Inburgering met nieuwe inwoners uit de 

proeftuinen Sint-Pieters-Leeuw en Dilbeek en na een grondige evaluatie de 

methodiek herzien werd. Een nieuwe methodiek op basis van lokale dynamieken 

en prioriteiten werd daarbij uitgewerkt en zal komend werkjaar worden ingezet. 

Kan de minister de belangrijkste wijzigingen en krachtlijnen van de nieuwe 

methodiek toelichten? Zijn er reeds andere gemeenten kandidaat om aan de slag 

te gaan met de nieuwe methodiek? 

 

In de pers staat dat enkele N-VA-kamerleden er niet gerust in zijn dat federaal 

minister van Mobiliteit François Bellot in zijn beleidsbrief niet langer een Vliegwet 

plant maar een Vliegnota die de gewesten zouden moet aanvaarden. Dat zal 

volgens Katia Segers geen einde stellen aan de talloze belangenconflicten, 

arresten van de Raad van State en uitspraken van de rechtbanken van eerste 

aanleg. De sp.a-fractie denkt dat dit dossier enkel ontmijnd kan worden door het 

te onttrekken aan politieke communautaire spelletjes en een intendant aan te 

stellen die aan de slag kan gaan. Er wordt elke dag kostbare tijd verloren, voor 

de werkgelegenheid en voor de volksgezondheid. De meerderheid is werkelijk 

van plan om het dossier te laten liggen, meent het lid. 

 

Tegen het Eurostadion zijn meer dan 2500 bezwaarschriften ingediend. 

Grimbergen heeft een negatief advies verleend. Hoe zal de minister van de 

Vlaamse Rand de belangen van de inwoners van die regio verdedigen? Ook als 

minister van Mobiliteit wordt hij aangesproken: de bouw van het stadion op die 

plek zal nog meer congestie op de ring veroorzaken. 

 

Tot slot las Katia Segers in de pers dat de N-VA het verdwijnen van het tv-

programma Vlaanderen Vakantieland betreurt. Het lid sluit zich daarbij aan. Het 

programma is altijd een goede promotie geweest van het toerisme, zeker voor de 

Rand. Het schrappen van het programma was volgens het lid wel het gevolg van 

de draconische besparingen die deze regering aan de VRT heeft opgelegd.  

2.8. Antwoord van de minister 

Minister Ben Weyts verontschuldigt zich dat zijn antwoorden niet volledig zullen 

tegemoetkomen aan alle gestelde vragen. Gezien de techniciteit van sommige 

vragen kunnen ze perfect ook schriftelijk beantwoord worden. Bovendien wordt 

de minister ondervraagd over zowat alle beleidsinitiatieven van alle ministers in 

deze regering. 

 

Het verschil tussen de inkomsten en de uitgaven van vzw De Rand heeft te 

maken met het feit dat de vzw ook ander inkomsten heeft dan die van de 

Vlaamse overheid, namelijk middelen van de provincie Vlaams-Brabant, via het 
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klimaatplan, eigen inkomsten op basis van ticketing, en de inkanteling van de 

sectorale subsidies.  

 

De minister stelt dat hij regelmatig overleg pleegt met Brussel. Binnenkort is er 

overleg over mobiliteit en andere thema’s, zowel met de Brusselse minister van 

Mobiliteit als met de Brusselse minister–president. De leden hoeven daarover niet 

bezorgd te zijn. De genoemde samenwerking tussen Actiris en VDAB is een 

concreet voorbeeld van goede samenwerking tussen Brussel en Vlaanderen. Er is 

de laatste jaren meer openheid gekomen en een grotere uitwisseling van 

vacatures over de gewestgrenzen heen. 

 

Op de vraag over het uitwisselen of doorverwijzen van cursisten bij inburgering 

en integratie antwoordt de minister dat iedereen, ongeacht de plaats van 

domiciliëring, vrij is om de cursus hetzij in de Rand of in Brussel te volgen. De 

minister gaat ervan uit dat men vanuit praktisch oogpunt proactief doorverwijst.  

 

De minister noteert de bezorgdheid over de samenwerking en de informatie-

uitwisseling tussen MIVB en De Lijn. Hij meent echter dat dit normaal gezien 

goed verloopt; het is de eerste keer dat hij daarover problemen verneemt. 

 

In verband met de verwijzing in de beleidsbrief naar de conceptnota over een 

nieuwe regelgeving rond Wonen In Eigen Streek antwoordt de minister dat de 

Vlaamse Regering meestal de praxis huldigt dat ze zelf geen decretaal initiatief 

neemt als het parlement zijn rol daarin opneemt, ook als het gaat over het 

uitvoeren van het regeerakkoord. De regering verleent wel assistentie bij de 

uitwerking van het betrokken initiatief. 

 

Voor het Gordelfestival is de focusgemeente vastgelegd: Tervuren. De zes 

faciliteitengemeenten worden meer dan ooit maximaal meegenomen in het 

reguliere programma. Dat was ook zo in 2017. De minister deelt de kritiek van 

sp.a niet dat er te veel middelen uitgetrokken worden voor het Gordelfestival. 

Het gaat om hetzelfde bedrag als de afgelopen jaren. Men mag het effect niet 

onderschatten op de media-aandacht voor de specifieke problematiek van de 

Vlaamse Rand. Het heeft ook onmiddellijk effect op de initiatieven die de collega-

ministers nemen voor de Vlaamse Rand. Men moet de druk op de ketel houden. 

Dat gebeurt met de Stand van de Rand, de rapportering aan de Vlaamse 

Regering en met het Gordelfestival. Het is dus een van de initiatieven die ertoe 

leiden dat de andere Vlaamse ministers in hun beleid rekening houden met de 

Vlaamse Rand. Dat uit zich niet alleen in woorden maar ook in ‘cash’, waarbij 

inhaalbewegingen gemaakt worden.  

 

De minister vraagt reeds lang – met succes – om extra aandacht voor Brussel en 

de Vlaamse Rand bij het opmaken van de capaciteitsmonitor voor Onderwijs. Hij 

is van oordeel dat de Vlaamse Rand niet kan klagen over het toegekende aandeel 

extra capaciteit en middelen. Als de prognoses specifiek voor de Vlaamse Rand 

en Brussel een onderschatting zijn van de reële evolutie, dan is de minister zeker 

voorstander om voor die regio’s een correctiefactor toe te passen. Als blijkt dat er 

de afgelopen vijf jaar altijd een onderschatting is geweest dan moeten die cijfers 

gecorrigeerd worden zodat ze meer aan de realiteit beantwoorden. 

 

Minister Ben Weyts heeft zich sterk ingezet voor extra middelen voor Vlabzorgin-

vest zodat het van start kan gaan. Peter Persyn heeft een goed overzicht 

gegeven van de initiatieven en middelen die zijn uitgetrokken om de achterstand 

in de Rand en bij uitbreiding in Vlaams-Brabant te dichten. Voor het eerst wordt 

de kloof in welzijn dichtgereden, zegt de minister. Proportioneel krijgt de 

Vlaamse Rand meer middelen dan de andere regio’s.  

 



42 15 (2017-2018) – Nr. 4-B 

Vlaams Parlement 

Dat zijn dus geen woorden maar cash geld dat de Vlaamse Regering op tafel legt. 

Hetzelfde geldt voor de erkenning en het specifieke statuut dat wordt toegekend 

aan Dilbeek, Halle en Vilvoorde. Daar wordt reeds lang over gepraat maar dit jaar 

werd voor het eerst extra financiering toegekend. Ook de 500.000 euro voor de 

sectorale subsidies zijn geen woorden maar extra middelen voor de Vlaamse 

Rand uit de algemene middelen. Ook de 1,5 miljoen euro voor klimaatinvesterin-

gen zijn extra cash voor de Vlaamse Rand. Van de 500.000 euro is niet geweten 

hoeveel uiteindelijk nodig zal zijn om het effect van de inkanteling op te vangen. 

De middelen werden ruim begroot en de resterende ongebruikte middelen blijven 

beschikbaar voor vzw De Rand. Ze kunnen ingezet worden als reguliere middelen 

voor de vzw ter ondersteuning van andere initiatieven. De vzw De Rand en de 

administratie Vlaamse Rand sluiten daarover een samenwerkingsovereenkomst. 

De minister meent dus dat hij daar een zeer goede deal gesloten heeft.  

 

Ongeveer 19.000 Randuitcheques worden jaarlijks uitgedeeld. Het gaat om 

cheques die ongevraagd worden meegegeven. Ongeveer een kwart daarvan 

wordt effectief gebruikt. 

 

Voor een stand van zaken over de 22 projecten Coördinatieplatform Stand van de 

Rand verwijst de minister naar de (minstens) jaarlijkse rapportering aan de 

regering en het Vlaams Parlement. 

 

@leveltowork is een goed voorbeeld van de samenwerking tussen VDAB en 

Actiris. De minister meent dat dit goed loopt maar voor een concrete evaluatie 

verwijst hij naar zijn collega voor Werk, Philippe Muyters.  

 

In verband met de garantie van extra middelen voor Dilbeek, Halle, Vilvoorde, en 

ook voor het CAW Halle-Vilvoorde, antwoordt de minister dat wegens de 

annaliteit van de begroting middelen jaarlijks worden toegekend. Deze regering 

is wel vast besloten om het engagement ten aanzien van de Vlaamse Rand hard 

te maken, hetgeen zich ook uit in extra middelen. De grootste garantie voor de 

voortzetting van die middelen is de ondersteuning van deze coalitie in de 

volgende regeerperiodes. 

 

Langs de A12 zijn de onteigeningen momenteel bezig, vervolgt de minister. De 

gesprekken lopen. Voor de onteigeningen langs de R0 werd de eerste informatie 

gegeven. In de loop van de komende weken worden de gesprekken geconcreti-

seerd. De onzekerheid die er mogelijks nog is wordt dus binnenkort weggewerkt.  

 

Voor de trambus werd de termijn voor de bezwaarschriften verlengd omdat er 

heel wat bezwaarschriften zijn binnengekomen. De minister kan geen overzicht 

geven van de inhoud van de bezwaren maar vanzelfsprekend hebben ze vooral 

betrekking op mobiliteit en verkeersveiligheid. Er werd gekozen voor een 

trambus om zo vlug mogelijk alternatieven te bieden voor het wegverkeer, nog 

voor de werken aan de ring zelf starten. Een tramtracé aanleggen met 

bovenleiding en aparte bedding vergt veel tijd. De trambus is milieuvriendelijk; 

er werd gekozen voor een hybride. Van Hool was de enige aanbieder van een 

hybride trambus. Een trambus is qua capaciteit (ongeveer 100 reizigers) en 

lengte (ongeveer 20m) vergelijkbaar met een gewone tram (een Albatrostram is 

langer: 43m). 

 

Het ontwerp voor het uitvoerige op- en afrittencomplex Londerzeel-A12 met twee 

bruggen is klaar. Het past in de omvorming van de A12 tot een autosnelweg. Het 

grootste knelpunt is het kruispunt in Londerzeel met de Kerkhofstraat en de 

Londerzeelsesteenweg. Een studiebureau heeft de opdracht gekregen het 

ontwerp te finaliseren voor de effectieve realisatie in 2019. Er is een bedrag van 

60 miljoen euro investering mee gemoeid. 
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Voor de adviezen van de Task Force Onderwijs verwijst de minister naar zijn 

collega Hilde Crevits bevoegd voor Onderwijs. 

 

De minister heeft zich in het verleden al over het Eurostadion uitgesproken. Het 

departement van minister Ben Weyts geeft advies aan Vlaams minister voor 

Omgeving Joke Schauvliege die zich moet uitspreken over de omgevingsvergun-

ning en over de problematiek van de buurtweg.  

 

Voor Mobiliteit wordt algemeen genomen een inhaalbeweging gerealiseerd, 

onderstreept de minister. Voor weginfrastructuur wordt er 2,7 miljard euro 

besteed van 2017 tot 2019, waarvan Vlaams-Brabant meer dan zijn aandeel 

krijgt. Voor fietsinfrastructuur in Vlaams-Brabant wordt van 2017 tot 2019 74 

miljoen euro uitgetrokken. Daarnaast zijn er de werkzaamheden van De 

Werkvennootschap voor 2 miljard euro. Voor het eerst in vijftig jaar ring rond 

Brussel worden daar uitgebreide werken uitgevoerd. Door de scheiding van lokaal 

en doorgaand verkeer neemt de capaciteit toe. Er komt meer groen, meer 

fietsinfrastructuur en meer openbaar vervoer. Dat zijn gigantische investeringen, 

aldus de minister. Hij investeert ook voor ongeveer 200 miljoen euro gefaseerd in 

de waterweg Brussel-Charleroi zodat meer vrachtvervoer van de weg gehaald 

kan worden en via het water verloopt. Over het kanaal wordt in Sint-Pieters-

Leeuw een brug gebouwd. Met de car floating data wordt een instrument ter 

beschikking gesteld aan de gemeenten om het sluipverkeer in kaart te brengen. 

Dat zijn allemaal voorbeelden van hoe de Vlaamse Regering niet enkel met 

woorden maar ook met cash geld extra focust op de Vlaamse Rand en soms bij 

uitbreiding Vlaams-Brabant. 

 

Wat politiesamenwerking betreft verwijst de minister naar de integratie van de 

politiezones in Halle, Beersel, Sint-Pieters-Leeuw. De minister verwacht veel van 

de uitrol van het ANPR-netwerk op de autosnelwegen. Dat gebeurt in samenwer-

king met federaal minister van Veiligheid en Binnenlandse Zaken Jan Jambon. 

Bedoeling is te komen tot een dekking van bijna 60% van het autowegennet in 

heel Vlaanderen. Het netwerk is een instrument voor zowel trajectcontrole als 

voor criminaliteitspreventie en -repressie. Dat zal een goed instrument zijn voor 

alle gemeenten die het slachtoffer zijn van de nabijheid van de ring. De minister 

verwacht de gefaseerde uitrol van het ANPR-netwerk tegen eind volgend jaar. 

 

De beoordeling van de projecten voor impulssubsidies van de oproep in oktober 

is bezig, zegt de minister voorts. De samenstelling van de beoordelingscommissie 

zal de minister schriftelijk bezorgen. Het gaat om vertegenwoordigers van de 

administratie Vlaamse Rand, van VLM, van het Agentschap Inburgering en 

Integratie, en een waarnemer van het kabinet van de minister.  

 

Wat met de beleidsmatige vertaling van alle cijfergegevens die over de Vlaamse 

Rand verzameld worden? De minister vindt dit interessant als voorwerp van 

bespreking in deze commissie zoals reeds gebeurd is over de Taalbarometer. 

Misschien kunnen alle cijfergegevens gebundeld in deze commissie voorgesteld 

en besproken worden in functie van het beleid. 

 

Het kabinet van de minister heeft bij collega Gatz van Media aandacht gevraagd 

voor de specifieke situatie van RINGtv in vergelijking met andere regionale 

zenders in Vlaanderen. De minister heeft hier begrip voor maar dat heeft nog 

geen concrete vertaling gekregen. Er werd alleszins overeengekomen dat 

hiermee rekening gehouden wordt. Uitbreiding van de ondertiteling op RINGtv is 

positief maar het ondertitelen van anderstalige programma’s lijkt de minister niet 

bij te dragen tot de verwerving van het Nederlands, integendeel.  

 

De resultaten van de studie van Indiville zijn momenteel voorwerp van 

bespreking. De studie bevat concrete suggesties voor meer samenwerking en 
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wijst op onbenutte kansen, ook voor redactionele samenwerking tussen de 

verschillende mediaspelers in de Vlaamse Rand.  

 

De 1,5 miljoen euro voor klimaatinvesteringen is vrij ruim begroot, zegt de 

minister. Het wordt opgesplitst in 1 miljoen euro in 2018 en 0,5 miljoen euro in 

2019. De middelen worden besteed aan zeer concrete zaken op het vlak van 

isolatie, beglazing, dakwerken, verwarming. De minister bezorgt een gedetail-

leerd overzicht. 

 

De suggestie van Katia Segers om de maximumsnelheid op de ring te beperken 

tot 90km per uur vindt de minister geen goed idee. Uit studies is gebleken dat 

een dergelijke snelheidsverlaging op een weg als de ring veeleer zou leiden tot 

een toename van de avondfiles. Men kan de ring moeilijk vergelijken met een 

echte ‘périphérique’ (ringweg); de ring heeft een wegbeeld van een autosnelweg. 

Wel kan de variabele snelheidsaanpassing verder uitgerold worden naarmate de 

werken zijn uitgevoerd. 

 

In verband met de luchthaven weet Katia Segers even goed dat de aanstelling 

van een intendant geen oplossing is, stelt de minister. De knoop ligt politiek 

gebonden. Als het lid een bijdrage wil leveren, kan ze haar verantwoordelijkheid 

opnemen in de Brusselse Regering zodat die meer oog krijgt voor de bezorgdhe-

den in de Vlaamse Rand. 

2.9. Reacties van leden en antwoord van de minister 

Jo De Ro bedankt de minister om mee te pleiten voor een mogelijke correctiefac-

tor op de capaciteitsmonitor voor onderwijs. Uit studiewerk door het lid zelf en de 

hoorzittingen in deze commissie kon duidelijk afgeleid worden dat de onderschat-

ting voor Brussel en de Vlaamse Rand over langere termijn liep. Elders in 

Vlaanderen kent enkel Antwerpen hetzelfde fenomeen. Het gaat om een 

combinatie van de snelle demografische groei en een aantal zeer grote projecten 

die impact hebben. 

 

Het lid heeft niet beweerd dat de minister niet met Brussel overlegt. Hij vindt 

enkel dat dat in een beleidsbrief, het politieke uithangbord voor het komende 

jaar, meer benadrukt mag worden. 

 

Bart Nevens beweerde dat andere gewesten en gemeenschappen te weinig 

zouden doen voor Welzijn. In Vilvoorde is men zeer tevreden dat men nog 

kinderen in de noordrand kan doorverwijzen naar welzijnsinstellingen die in het 

Brusselse Hoofdstedelijke Gewest gelegen zijn. De cijfers tonen al jaren aan dat 

er in Vlaams-Brabant een onderfinanciering is op het vlak van Welzijn. Dat heeft 

niets te maken met hetgeen andere gemeenschappen of gewesten doen, maar 

wel met het feit dat Vlaanderen twintig jaar te weinig heeft geïnvesteerd. Er werd 

historisch gezien geïnvesteerd in Brussel voor BHV maar men was niet klaar met 

het stuk Halle-Vilvoorde. Vlabzorginvest zal daar voor een deel vooruitgang in 

boeken.  

 

Het lid vraagt zich ook af wat de minister van Binnenlands Bestuur in de Vlaamse 

Rand kan doen voor veiligheid. Hij pleit wel voor meer samenwerking met de 

(federale) minister van Binnenlandse Zaken. Het probleem van de dievenbendes 

is niet zozeer dat ze uit Brussel komen maar dat ze in heel Europa rondtrekken. 

Ze worden gelinkt aan Oost-Europese landen en zelfs landen van buiten de 

Europese Unie.  

 

Aangaande het verschil tussen de inkomsten en uitgaven van vzw De Rand heeft 

Jo De Ro alle diverse inkomsten en uitgaven proberen te matchen. Kan de 

minister schriftelijke verduidelijking bezorgen?  



15 (2017-2018) – Nr. 4-B 45 

  Vlaams Parlement 

Michel Doomst stelt vast dat de minister een aantal vragen nog niet beantwoord 

heeft. Wordt de subsidiëring van de projecten die het Vlaams karakter versterken 

via een hefboomeffect geëvalueerd voor de oproep van maart en oktober? Heeft 

de minister middelen achter de hand om te remediëren als het lezersonderzoek 

RandKrant uitwijst dat de achtergebleven doelgroepen nog te weinig bereikt 

worden? Voor de 22 projecten van het Coördinatieplatform Stand van de Rand 

verwijst de minister enkel naar de jaarlijkse rapportering. Welke projecten zitten 

op schema? Het lid moedigt de minister aan om de latrelatie met Brussel te 

overstijgen en minder ‘apart’ maar meer ‘together’ te zijn. Als Vlaanderen Brussel 

niet ‘uit zijn kot lokt’ vreest het lid dat de ‘verkotting’ nog zal toenemen. 

 

An Moerenhout deelt mee dat ze de nog onbeantwoorde vragen schriftelijk zal 

indienen. In verband met het Eurostadion heeft de minister zich in 2016 

aarzelend tegen het project uitgesproken. In 2017 heeft hij zich fors uitgespro-

ken tegen het project. Het lid, en met haar veel inwoners, verwachten dat de 

minister zijn verantwoordelijkheid opneemt als hij zijn advies aan minister 

Schauvliege geeft. Is het advies bindend of adviserend? 

 

De N-VA is vanzelfsprekend ook voorstander van samenwerking en contact met 

Brussel, zegt Bart Nevens, maar dan moet dat wederzijds zijn. Er wordt beweerd 

dat Vlaanderen Brussel negeert. Dat klopt niet, en dat kwam ook tot uiting in het 

antwoord van de minister. Voor sommige dossiers moet Vlaanderen ook contact 

hebben met Brussel. Het lid roept de collega’s echter op ook over de schutting te 

kijken. Hij verwijst bijvoorbeeld naar het dossier Vivaqua waar een belangencon-

flict nodig was om het voor Vlaamse gemeenten mogelijk te maken om uit te 

treden uit een Brusselse intercommunale. Is dat samenwerking? Dan ziet men 

dat er slechts één weg is, namelijk op zijn strepen staan, gezien de problemati-

sche wijze waarop Brussel wordt bestuurd. Katia Segers verwees naar de 

samenwerking tussen de politie. Het zou echter veel eenvoudiger zijn om Brussel 

tot één politiezone om te vormen. Haar partij zit in Brussel aan het stuur. 

Hetzelfde geldt voor de luchthaven. Dat dossier zit al dertig jaar in de koelkast. 

Mevrouw Segers verwijt de minister dat hij niets doet, maar hij is de enige die 

een poging ondernomen heeft om de lasten en de lusten van de luchthaven gelijk 

te verdelen. Iedereen is vol lof over de samenwerking met Actiris en de 

werkgelegenheid in de luchthaven voor de Brusselaars. De Brusselaars zelf 

echter, met hun noflyzone boven Brussel, zijn gekant tegen de luchthavenactivi-

teiten. Het probleem ligt dus in Brussel. Nadat Brussel erin geslaagd is om alle 

vliegtuigen boven Brussel te weren zal er een vliegwet komen, aldus Bart 

Nevens. Dan zullen alle vluchtroutes boven de Vlaamse Rand gaan.  

 

Terecht heeft de minister middelen opzij gehouden om te zorgen dat de 

jeugdhuizen, sportclubs en bibliotheken in de faciliteitengemeenten kunnen 

genieten van Vlaamse middelen. In het verleden kregen zij ook geen euro van 

hun gemeentebestuur om hun werking te ondersteunen.  

 

Spreker beaamt dat het inderdaad over federaal minister van ‘Binnenlandse 

Zaken’, Jan Jambon, gaat en niet over de Vlaamse minister van Binnenlands 

Bestuur Liesbeth Homans. Minister Jambon heeft de kanaalzone goed aangepakt, 

waaronder de domiciliefraude waarvoor de lakse lokale besturen hun ogen 

gesloten hielden. Jan Jambon zou verder gaan dan de kanaalzone, richting 

Vilvoorde waar dezelfde problemen vastgesteld zijn. Door de samenwerking van 

minister Ben Weyts met minister Jan Jambon voor ANPR is er camerabewaking 

en snelheidscontrole gerealiseerd. Zo kan een halt toegeroepen worden aan de 

criminaliteit in de Vlaamse Rand. 

 

Peter Persyn steunt de oproep van Katia Segers naar een meer fijnmazig 

meetinstrument voor de noden inzake welzijn in de Rand. Binnen de meerderheid 

werd die vaststelling ook gemaakt. Dat geldt ook voor onderwijs. Er moet 
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gestreefd worden naar adequate meetinstrumenten die niet zozeer de actuele 

situatie in kaart brengen. Die bezorgdheid wordt meegenomen in de uitwerking 

van het voorstel van decreet Vlabzorginvest. 

 

Katia Segers wijst erop dat de commissieleden zeer aandachtig de beleidsbrief 

Vlaamse Rand hebben gelezen maar ook de andere beleidsbrieven, om na te 

gaan in welke mate daar aandacht besteed wordt aan de Vlaamse Rand. Deze 

bezorgdheden werden ook aan de andere ministers voorgelegd. Spreekster 

betreurt dan ook ten zeerste dat minister Ben Weyts niet alle vragen beant-

woordt of zeer oppervlakkig. Ze gaat ervan uit dat die antwoorden haar 

schriftelijk worden bezorgd tegen het einde van de week. De bespreking van de 

beleidsbrief is een belangrijk moment in het parlementaire jaar. Ze neemt die 

taak ernstig op en verlangt dat die ernst wederzijds is. 

 

In de begroting van minister Jo Vandeurzen wordt gewag gemaakt van 2 miljoen 

euro extra middelen afkomstig van de middelen van de provincies voor de 

subsidiëring van de CAW’s (met name voor de uitvoering van de globale aanpak 

van dak- en thuisloosheid en een actieplan betreffende de aanpak van relatie- en 

echtscheidingsproblemen) en voor de centra voor teleonthaal (verdere uitbouw 

luisterpunten en online hulpverlening). Op welke manier zullen de 4,5 vte in CAW 

Halle Vilvoorde gecontinueerd worden? Is dat vervat in die 2 miljoen extra? 

 

Bart Nevens merkt op dat dit vragen zijn voor minister Jo Vandeurzen. Katia 

Segers repliceert dat Ben Weyts minister is van de Vlaamse Rand, een 

transversale bevoegdheid. Het is de taak van deze commissie om alle beleids-

brieven na te kijken. De vraag in welke mate minister Weyts bij zijn collega-

minister voor Welzijn de structurele verankering voor het CAW Halle Vilvoorde 

kan bepleiten, is volgens spreekster een terechte vraag. Bart Nevens wijst erop 

dat de minister van de Vlaamse Rand niet op alle vragen over een specifiek 

domein in de Rand kan antwoorden. Katia Segers gaat ervan uit dat de minister 

overleg pleegt met elk van zijn collega’s en de bezorgdheden meeneemt. 

Spreekster begrijpt dat de minister niet alle antwoorden uit zijn hoofd kent maar 

hij kan ze wel schriftelijk bezorgen.  

 

Minister Ben Weyts ziet de vragen die onbeantwoord bleven schriftelijk tegemoet, 

hetzij aan hemzelf gericht, hetzij aan de bevoegde minister. De evaluatie over de 

impulssubsidies is bezig. Middelen voor de samenwerking tussen de media vindt 

hij voorbarig; hij hoopt net op efficiëntieopportuniteiten op basis van intense 

samenwerking. Het advies in het kader van de omgevingsvergunning door de 

administratie van de minister over het Eurostadion is niet bindend. Er wordt 

jaarlijks gerapporteerd over de Stand van de Rand. De minister geeft mee dat er 

wel wat achterstand is met projecten rond Omgeving. Hij zal de projectfiche van 

juni 2017 aan het commissiesecretariaat bezorgen. Voor CAW Halle-Vilvoorde 

moet de minister doorverwijzen naar minister Jo Vandeurzen. 

 

An Moerenhout onderstreept dat hij met het advies van het Departement 

Mobiliteit en Openbare werken een ongelooflijk belangrijke hefboom in handen 

heeft, ook al is dat advies niet bindend. Iedereen in deze commissie is het erover 

eens dat mobiliteit het grote knelpunt blijft. Dit advies is een van de belangrijkste 

kansen die hij als minister van de Vlaamse Rand en als minister van Mobiliteit 

krijgt in deze zittingsperiode. Ze roept de minister op om in dit dossier zijn macht 

te gebruiken en zijn belofte te houden dat hij zijn verantwoordelijkheid opneemt. 
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3. Indicatieve stemming 

Het aan de commissie toegewezen artikel 17, §1 (PJ0-1PHF2FA-WT), en de 

begrotingstabellen wat entiteit PJ0, Programma PH – Initiëren en coördineren van 

een inclusieve beleidsaanpak voor de Vlaamse Rand betreft (zie opsplitsing 

begrotingsverslag commissie Algemeen Beleid, Financiën en Begroting), worden 

indicatief met 6 stemmen tegen 2 aangenomen. 

 

 

Katia SEGERS, 

voorzitter 

 

Joris POSCHET 

Lieve MAES, 

verslaggevers 
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Gebruikte afkortingen 

AB  Ancienne Belgique 

ABB  Agentschap Binnenlands Bestuur 

ANB  Agentschap voor Natuur en Bos 

ANPR  Automatic Number Plate Recognition 

BBC  beleids- en beheerscyclus 

BBOT  Brussel Behoort Ons Toe 

BHV  Brussel-Halle-Vilvoorde 

BKO  buitenschoolse kinderopvang 

BKO/RAB Brussels Kunstenoverleg/Réseau des Arts à Bruxelles 

BON  Brussels onthaalbureau voor inburgering 

BRIO  Brussels Informatie-, Documentatie- en Onderzoekscentrum 

CAW  centrum algemeen welzijnswerk 

DBFM  Design Build Finance Maintain 

dko  deeltijds kunstonderwijs 

ESR  Europees Systeem van Nationale en Regionale Rekeningen 

EVA  extern verzelfstandigd agentschap (van de Vlaamse overheid) 

FoCI  Fonds Culturele Infrastructuur 

GACB  Gemengde Ambtelijke Commissie Brussel 

GC  gemeenschapscentrum 

GDPR  General Data Protection Regulation (= algemene verordening 

gegevensbescherming, AVG) 

GGC  Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie 

iMAL  Center for Digital Cultures & Technology 

IMC  interministeriële conferentie 

KVS  Koninklijke Vlaamse Schouwburg 

LDC  lokaal dienstencentrum 

MIMA  Millennium Iconoclast Museum of Art 

MIVB  Maatschappij voor het Intercommunaal Vervoer te Brussel ( = 

STIB) 

NT2  Nederlands als tweede taal 

OCB  Onderwijscentrum Brussel 

OCMW  Openbaar Centrum voor Maatschappelijk Welzijn 

RTBF  Radio-Télévision belge de la Communauté française 

RTL  Radio Télévision Luxembourg 

SMIT  Center for Studies on Media Innovation and Technology 

THAB  tegemoetkoming voor hulp aan bejaarden 

UZ Brussel Universitair Ziekenhuis Brussel 

VAPH  Vlaams Agentschap voor Personen met een Handicap 

VDAB  Vlaamse Dienst voor Arbeidsbemiddeling en Beroepsopleiding 

VGC  Vlaamse Gemeenschapscommissie (van het Brusselse Hoofdstede-

lijke Gewest) 

VK  Vaartkapoen 

Vlabinvest Investeringsfonds voor Grond- en Woonbeleid voor Vlaams-Brabant 

VLAIO  Agentschap Innoveren en Ondernemen 

VLM  Vlaamse Landmaatschappij 

VRIND  Vlaamse Regionale Indicatoren 

VRT  Vlaamse Radio- en Televisieomroeporganisatie 

VSB  Vlaamse sociale bescherming 

vte  voltijdsequivalent 

VUB  Vrije Universiteit Brussel 

vzw  vereniging zonder winstoogmerk 


